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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE, 
CONTENCIOS 

 
 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat azi 28.10.2021 în şedinţa ordinară  

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
 

 Şedinţa ordinară se desfăşoară prin mijloace electronice, la care participă: 
consilierii locali ai municipiului Bistriţa, Primarul municipiului Bistrița – domnul         
Turc Ioan; Viceprimarul municipiului Bistriţa – domnul Hangan Sorin; Viceprimarul 
municipiului Bistriţa – domnul Stan Călin; doamna Gaftone Floare -  Secretarul 
general al municipiului; Scurtu Nicolae – director executiv Direcţia Economică 
Cheltuieli; Morar Camelia Silvia – șef serviciu Direcţia Economică Venituri; Coceşiu 
Liliana – director executiv Direcţia Integrare Europeană; Ivaşcu Lia – director executiv 
Direcţia Tehnică; Frandeş Florin – director executiv Poliţia Locală Bistriţa; Marina 
Vasile – director executiv Direcţia Patrimoniu; Dreptate Radu – director executiv 
Direcția Asistență Socială; Dumitru Mirela Rodica – șef Birou Resurse Umane, 
Organizare; Antoneac Adriana – director executiv Direcția Educație, Turism; Siman 
Dan – consilier Compartiment Tehnologia informației – Direcția Comunicare; 
Huzmezan Claudiu - consilier Compartiment Tehnologia informației – Direcția 
Comunicare; Bogătean Adriana Silvia – consilier juridic consilier Compartimentul 
Pregătire Documente, Contencios; Cionca Terezia – Tanța - consilier Compartimentul 
Pregătire Documente, Contencios; Suciu Anca - Emilia – consilier Compartimentul 
Pregătire Documente, Contencios. 
 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost convocată prin 
Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.344/22.10.2021, care a fost adusă la 
cunoştinţă publică prin publicare în mass-media locală şi afişare pe site-ul primăriei, 
ordinea de zi a ședinței ordinare fiind completată prin Dispoziția anexă cu nr. 
348/26.10.2021 care a fost afișată pe site-ul Primăriei municipiului Bistrița. 

 
Preşedintele de şedinţă, domnul Urîte Florin-Radu face prezenţa consilierilor. 

Sunt prezenți la începutul ședinței 20 de consilieri locali în funcție. Pe parcurs se 
conectează online și domnul consilier Elisei Radu - Claudiu. Şedinţa este legal 
constituită fiind prezenți toți cei 21 de consilieri în funcție.  

Se intonează Imnul de stat al României. 
 
Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! 
Înainte de a intra în ordinea de zi, vă rog interpelări! 
Domnul Burduhos Ionel. Vă rog! 
 
Întrebări - interpelări 
Domnul consilier Burduhos Ionel: bună-ziua încă o dată tuturor! Vroiam să vă 

întreb în legătură cu o cerere făcută de un grup de cetățeni de pe Aleea Privighetorilor 
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pentru tăierea unor crengi ale arborilor care sunt distruse de furtună de câteva luni. 
Sunt câteva care devin un pericol pentru copii și câteva care deteriorează pereții. Am 
înțeles că e făcută cererea de o lună și a fost respinsă. Vroiam să vă rog dacă puteți, 
cineva din aparat să verifice și să găsim o soluție pentru acești oameni.  

Al doilea punct, legat de discuțiile care au fost și în comisie, contradicțiile legate 
de sport, din nou, pentru achiziționarea bazelor sportive. Chiar astăzi am făcut o vizită 
la Baza sportivă Mecanica și m-am bucurat foarte mult să văd un număr de 60 – 70 de 
sportivi. Erau două grupuri, două cluburi sportive acolo care își desfășurau 
antrenamentul, Galaction și Transilvania, domnul Adi Gălățean care îmi spunea că au 
un număr de aproximativ 100 de sportivi activi în cadrul clubului. Chiar văd o zonă cu 
un potențial foarte mare și dacă erau contradicțiile că e destul de departe de oraș, 
chiar este la 3 minute sau 4 minute cu mașina și cred că s-ar putea dezvolta foarte 
frumos acea bază sportivă. Susțin ideea și chiar m-aș bucura ca într-un timp relativ 
scurt să avem un centru multifuncțional, pe lângă terenul de fotbal și piscina de la 
Baza Iproeb care se pot amenaja, cred că putem creea acolo o infrastructura sportivă 
foarte ok, dar la fel, în aceleși timp, susțin și ideea de achiziție a terenului mare pentru 
că este un simbol pentru oraș și cred că, cu cât avem mai multe baze sportive, cu atât 
am da un impuls pozitiv pentru un stil de viață sănătos și chiar pentru performanță la 
nivel înalt. Vă mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  vă mulțumesc, domnul 
consilier! Doamna Săcălean, urmează domnul Pavelean, din ce am văzut.  

Doamna consilier Săcălean Oana Andreea: poate din greșeală, nu, nu, 
mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   îmi cer scuze atunci! 
Domnul Pavelean Nicolae, vă rog! 

Domnul consilier Pavelean Nicolae: mulțumesc, domnule președinte! Aș avea o 
problemă legată de iluminatul public, cred că este o problemă bine cunoscută de 
municipalitate.  

Domnul președinte: vă rog, mai tare dacă puteți! 
Domnul consilier Pavelean Nicolae: prima problemă sau prima întrebare este 

legată de iluminatul public. Este o problemă bine cunoscută, zic eu, de municipalitate 
pentru că am văzut câteva intervenții ale domnului primar deja în presa locală, dar 
totuși aș vrea să știu, sau mulți cetățeni care în continuare se plâng de faptul că 
străzile pe care locuiesc ei sau zonele în care locuiesc sunt în beznă, problema nu s-a 
rezolvat încă și știu că domnul primar spunea că o să aibă o întâlnire cu cei de la firma 
care ar trebui să se ocupe de iluminatul public și mentenanța rețelelor. Aș vrea să știu 
care este statusul, oamenii vor să știe cum se va ieși din situația asta, pentru că în 
continuare ni se raportează faptul că sunt zile întregi în beznă.  

A doua întrebare este legată de unele inundații care se întâmplă cel mai des, la 
orice mică ploaie în municipiul Bistrița. Pot să dau și un exemplu, în zona sau în 
intersecția Gării cu Bulevardul Decebal, de fiecare dată când sunt precipitații 
intersecția este total inundată. Știu că acuma, în sezonul de iarnă, n-o să ne creeze 
așa de multe probleme, dar totuși, ar trebui să ne pregătim pentru sezonul de 
primăvară care va fi mult mai ploios. Aș vrea să știu dacă municipalitatea are un plan 
pentru rezolvarea acestor probleme, pentru că sunt mai multe zone inundate la orice 
mică ploaie în municipiul Bistrița. Cam atât, mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! Doamna Silvia 
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Galben, doreați? Nu. Domnul Mathe Attila! Domnul Mathe, vă rog! 
Domnul consilier Mathe Attila: mulțumesc frumos! Am fost întrebat dacă o să 

meargă traseul de biciclete din Wonderland, traseul Family iarna, desigur, dacă 
vremea o să permită acest lucru, fiindcă ar fi doritori care s-ar da pe bicicletă și iarna.  

Iar a doua chestie – sunt îngrijorați de ciobanii care își țin oile și câinii în 
Wonderland. Mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  deci mai exact sunt câini 
lăsați liberi și atacă bicicliștii sau persoanele care se plimbă.  

Domnul consilier Mathe Attila: este o problemă acolo pentru că sunt foarte mulți 
câini care sunt lăsați la liber și aleargă după bicicliști, să fiu mai explicit. Mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: mulțumesc! Mai dorește 
cineva? Domnul Alexandru Bria, vă rog! 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: bună-ziua, mulțumesc, domnule 
președinte! Am o rugăminte pe care v-o adresez, de a-mi fi pusă la dispoziție 
documentația care a stat la baza achiziției bustului instalat în Parcul municipal, 
respectiv bustul Regelui Mihai I al României. Deci, dacă se poate să depuneți, am 
cerut informații în unele întâlniri ale noastre, din păcate n-au fost prezenți cei care le 
dețineau și nu le-am primit. Rugămintea este dacă puteți să ni le puneți la dispoziție, 
documentația de achiziție. Mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  da, alte interpelări? Mai 
dorește cineva? Domnul Ciobănică, vă rog!  
 Domnul consilier Ciobănică Dumitru-Daniel: ținând cont că vine anotimpul rece 
și probabil o să avem zăpadă, vroiam să știu dacă este un plan pentru tot ce 
înseamnă pomii din Bistrița, aliniamentele stradale și dacă sunt verificați de către 
aparatul specializat în acest sens toți pomii din Bistrița, să nu avem incidente cum au 
fost de-a lungul timpului. Avem un incident, chiar nefericit cu parcul, în care un om a 
fost omorât, sau se pot distruge mașini, sau, sau. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  da, în sfârșit un ecologist 
care ne dă voie să tăiem ce poate deveni un pericol pentru cetățeni.  
 Alte intervenții, vă rog, mai sunt? Constat că nu. Atunci o să dau cuvântul 
domnului primar să vă răspundă și pe urmă să intrăm în ordinea de zi.  
 Vă rog, domnul primar! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: mulțumesc, domnule 
președinte! Sărut – mâinile, bună – ziua! 
 Intervenția domnului consilier Ionel Burduhos mă bucură. Domnule consilier, 
gândim la fel. Suprafața de teren pe care funcționează bazele sportive Iproeb și fosta 
Mecanica este într-adevăr una generoasă și cu-n potențial uriaș, ținând cont de faptul 
că se află și în proximitatea Pădurii Schullerwald, ținând cont de faptul că există rețea 
de utilități, ținând cont de faptul că este într-adevăr în oraș, nu undeva în afara 
orașului la distanță, potențialul este extraordinar de mare. Dorim să construim, să 
amenajăm un parc sportiv și acest lucru presupune bazine de înnot, presupune 
terenuri pentru practicarea diferitelor sporturi, presupune multe funcțiuni cu destinație 
de sport, agrement, relaxare. Dorim, în situația în care vom ajunge la o finalitate în 
ceea ce privește negocierile pentru cumpărarea bazelor, chiar dacă vom cumpăra o 
singură bază proiectul poate să meargă mai departe, să depunem un proiect pe POR, 
pe infrastructură de agrement, ceea ce va da orașului o zonă cu adevărat de mare 
nivel pe acastă componentă de sport, divertisment, petrecerea timpului liber.  
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 În ceea ce privește Baza Gloria suntem în discuții, nu de ieri. Avem depus un 
raport de evaluare de către domnul lichidator Rus, vom face propria noastră evaluare, 
și în situația în care vom ajunge la un preț corect, vom cumpăra și acestă bază 
sportivă. Vom veni în fața consiliului local cu o propunere de cumpărare a terenului și 
evident a întregii infrastructuri care există pe Baza Gloria. Oamenii sunt legați de Baza 
Gloria, sunt legați de tot ceea ce a însemnat Gloria Bistrița pentru oraș. Terenul, știm 
toți, e în zona zero a orașului, dacă nu facem această intervenție, totul acolo se va 
nărui. De fapt, tribuna dinspre parc este într-o stare avansată de degradare, iar acest 
proces de degradare continuă pe ciclul îngheț – dezgheț. După fiecare anotimp rece 
vom observa, cu tristețe, faptul că infrastructura arată din ce în ce mai rău și va arăta 
tot mai rău. Nu se află, și îi răspund și doamnei consilier care a intervenit ieri cu 
solicitarea să introducem Baza Gloria pe lista de achiziții, nu suntem în acest moment 
în măsură să facem acest lucru pentru că o listă de achiziții aferentă unui credit pe 
care dorim să-l contractăm conține documentații care au trecut prin consiliul local, 
adică studii de fezabilitate cu indicatorii tehnico-economici aprobați, sau achiziții 
pentru care deja am demarat proceduri și avem documente, cel mai important 
document este propriul raport de evaluare. Raportul de evaluare care îl depune 
proprietarul poate fi luat în seamă ca și document de lucru, dar nu putem cumpăra și 
nu putem dimensiona prețul achiziției în funcție de ceea ce solicită potențialul 
vânzător.  
 Vă asigur că ne preocupă realizarea în municipiul Bistrița a unor baze sportive 
cu adevărat de nivel, de ținută și suntem parteneri, considerați-vă parteneri, așa cum 
și eu mă consider partenerul dumneavoastră și al tuturor colegilor mei în acest efort.  
 Pentru domnul Pavelean Nicolae – iluminatul public suferă din momentul în care 
s-a semnat contractul pentru delegarea de gestiune cu Elba. Lucrurile merg prost. 
Capacitatea lor de reacție este slabă, avem probleme în mai multe puncte ale 
orașului. Am solicitat de mai multe ori o întrevedere cu directorul Elba. Am înțeles, 
dânsul a avut covid, după ce a revenit la muncă a fost obligat să acopere probleme 
care i s-au adunat în perioada în care a fost inactiv. Întâlnirea care ar fi trebuit ca să 
aibă loc săptămâna aceasta nu a avut loc pentru că domnul director a spus că este 
plecat din țară. A fost reprogramată întâlnirea pentru luni. Am să-i spun foarte răspicat 
domnului director că în eventualitatea în care nu găsește soluții pentru îmbunătățirea 
serviciilor pe care le oferă conform contractului, vom rezilia contractul de delegare de 
gestiune a iluminatului cu Elba. Săptămâna aceasta a fost deplasată de la Timișoara o 
echipă de intervenție care lucrează. În anumite zone problemele au fost rezolvate, de 
exemplu, în zona Big ne-au spus cetățenii care ne-au sesiszat faptul că sunt probleme 
cu iluminatul public - problema a fost rezolvată. A fost rezolvată și pe 1 Decembrie, în 
zona 1 Decembrie în anumite zone, dar în continuare avem probleme.  
 În ceea ce privește inundațiile care se creează la intersecția Gării cu Bulevadrul 
Decebal, vă informez, domnule consilier, că această zonă este cuprinsă pe axa 
Năsăudului – Andrei Mureșanu – Decebal – Gării într-un proiect de reabilitare. 
Bineînțeles că toate problemele existente trebuie să-și găsească rezolvarea în cadrul 
acestei investiții așa cum am procedat și pe Linia verde, dau exemplu Strada Grigore 
Bălan pentru care am solicitat modificări de proiect cum ar fi: îngroparea tuturor 
cablurilor de internet și telefonie, schimbarea de soluție din pavele de beton cu piatră 
naturală și altele, la fel vom proceda și pe axă și la fel vom proceda în ceea ce 
privește toate, sau cu privire la toate proiectele care se află în fază de derulare sau 
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care urmează să înceapă. Deci problema va fi și acolo rezolvată la fel cum pe Mihai 
viteazu, o zonă lacustră a municipiului problema este în curs de rezolvare. Până la 
finalul anului sperăm să ajungem într-un stadiu avansat cu lucrările, sigur că totul ține 
și de vreme, dar ceea ce este cert este că-n câteva luni de zile locuitorii din zona 
Mihai Viteazu vor scăpa de situația venețiană la fiecare ploaie.  
 Domnule consilier Mathe Attila – domnule consilier, nu poate fi folosită 
infrastructura de pe Cocoș și pentru săniuță sau schi, și pentru biciclete. Practic, după 
debutul sezonului rece  sperăm că cel puțin pârtia de baby să funcționeze. Dar 
problema câinilor într-adevăr trebuie rezolvată. Poliția locală se va preocupa de acest 
lucru. Acolo există ciobani cu turme și, categoric, sunt și câini. Câinii aceștia produc 
neplăceri. O să găsim alte locații pentru ciobani în așa fel încât oamenii să nu aibă de 
suferit.  
 Domnului consilier Alexandru Bria, vă vom pune la dispoziție toată documentația 
care există referitoare la statuia, bustul Regelui I al României, voi solicita acest lucru 
domnului manager Gavrilă Tărmure.  
 Domnului Ciobănică, în legătură cu aliniamentele stradale, în legătură cu copacii 
care pot să creeze neplăceri, este un lucru aflat în portofoliul Serviciului spații verzi. 
Se preocupă cei de la spații verzi de starea pomilor, ceea ce domnul președinte de 
ședință Florin Urîte a menționat dar și a sugerat totodată faptul că întâmpinăm o 
anumită rezistență din partea ecologiștilor atunci când propunem ajustări, tăieri, este 
cât se poate de real, dar în același timp eu cred că siguranța oamenilor este cea mai 
importantă. Cam atât, mulțumesc! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta: domnule președinte, bună-ziua! Am 
avut niște probleme tehnice de aceea doar acum am reușit să mă conectez. Dacă-mi 
permiteți să adresez și eu câteva întrebări? 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: vă rog, doamna Săsărman! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta: mulțumesc! Nu știu dacă domnul 
primar știe, dar până acum, în decurs de un an, cu siguranță știe că i-am solicitat       
să-mi pună la dispoziție mai multe documente, lucru care până acum nu s-a întâmplat, 
nu știu dacă dânsul știe sau nu, dar repet, cu scuzele de rigoare dacă mă voi repeta, 
am cerut să mi se pună la dispoziție contractul  privind închirierea decorațiunilor de 
Crăciun de anul trecut – nu l-am primit. Documentația în baza căreia ați 
recompartimentat primăria în vederea amenajării unui grup sanitar, contractul de 
achiziție ale celor două toalete publice și toată documentația privind achiziționarea și 
amplasarea bustului Regelui Mihai ... 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  vă rog, vă rog mai tare, 
dacă puteți, că nici eu n-am auzit. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta:  deci, am cerut respectuos să mi se 
pună la dispoziție contractul  privind închirierea decorațiunilor de Crăciun de anul 
trecut, documentația în baza căreia ați recompartimentat primăria în vederea 
amenajării acelui grup sanitar, contractul de achiziție ale celor două toalete publice și 
toată documentația privind achiziționarea și amplasarea bustului Regelui Mihai în 
Parcul municipal.  
 De asemenea, am dori să știm stadiul în care se află următoarele proiecte: 
patinoarul, extinderea Ștrandului Codrișor, achiziționare stație de mixturi asfaltice și 
reabilitarea Drumului Tărpiului.  
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 De asemenea, aș dori să știu care este raportul comisiei pe care ați format-o în 
vederea verificării arborilor din municipiu, pentru că se apropie iarna și este posibil să 
avem din nou furtuni iar unii copaci să nu reziste, așa cum s-a întâmplat anul acesta.  
 De asemenea, am înțeles că doriți închirierea unor decorațiuni de Crăciun 
pentru anul acesta și aș avea rugămintea ca înainte să semnați vreun contract, să ni-l 
puneți și nouă la dispoziție, și poate nu ar strica să-i întrebăm și pe bistrițeni dacă sunt 
de acord sau nu cu prevederile din acel contract, mai mult referitor la preț și la 
calitatea produselor pe care noi le vom închiria.  
 Dorim, de asemenea, să ne puneți la dispoziție și regimul juridic al tuturor 
punctelor termice din Bistrița și minim două variante de înlocuire a acestora în funcție 
de nevoile cetățenilor din zonă, că vorbim despre creșă, parcare sau parc. Mulțumesc! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  da, am reținut, doamna 
consilier. 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: rugămintea mea este, 
lăsând la o parte aspectele de intervenție în plen când sunt online și media, vă puteți 
adresa ca și consilieri cu adrese în scris, pe mail direct executivului, și chiar și la 
proiecte, până la ședințele de comisie sau la ședințele ordinare, puteți pune întrebări 
executivului și nu să ne adresăm strict imperativ de parcă ar fi la dispoziția noastră și 
la 12 noaptea, că totuși sunt niște oameni care lucrează opt – zece ore și.... în care 
solicităm, ar fi de bun simț și în parteneriat chiar cu administrația. Mulțumesc! 

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta:   sunt documente solicitate în curs 
de un an de zile la care nu am primit răspuns. 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: doamna Săsărman, vă rog 
să vă înscrieți la cuvânt. V-am spus, cât eu prezidez ședințele nu permit jocuri de 
discuții. M-am înscris și am vorbit, v-ați înscris și ați vorbit. Deci nu vă comportați ca la 
grădiniță, vă rog! 

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta:    pe procedură, vă rog să-mi dați 
cuvântul! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  da, vă rog, poftiți! 
Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta:  am spus că sunt documente pe 

care eu le-am solicitat în decurs de un an de zile. Se putea face un efort ca măcar 
acum să mi se pună la dispoziție. Sunt proiecte foarte vechi la care am cerut 
documentațiile, unele sunt mai noi, mai pot aștepta, dar v-aș ruga să depuneți toate 
diligențele ca să primesc ceea ce am solicitat. Mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   de frica felinei cu care vă 
pozați v-am și dat cuvântul. Mulțumesc! 

Înainte de a intra în ordinea de zi, vă rog, domnul primar, am înțeles că vreți să 
faceți ceva modificări la ordinea de zi.  

 
Ordinea de zi:  

1. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al 
municipiului Bistriţa convocată de îndată din data de 23.09.2021 

2. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa din data de 30.09.2021 

3. Proiect de hotărâre privind prelungirea prin act adiţional a duratei contractelor de 
închiriere pentru terenurile pe care sunt amplasate chioşcuri şi tonete în pieţele 
municipiului Bistriţa 
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 - iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

4. Proiect de hotărâre pentru aprobarea Regulamentului privind desfăşurarea 
Programului „Şcoala de înot”, destinat elevilor din clasele 0-IV, înscrişi în 
învăţământul preuniversitar de stat din municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

5. Proiect de hotărâre privind completarea Anexei nr.1 la Hotărârea 
nr.179/23.12.2020 a Consiliului Local al municipiului Bistriţa, privind desemnarea 
reprezentanţilor Consiliului local al municipiului Bistriţa în Consiliul de Administraţie 
al unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat și particular din municipiul Bistriţa 
şi stabilirea unor măsuri privind exercitarea atribuţiilor în scopul îmbunătăţirii 
activităţii unităţilor de învăţământ 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului local, bugetului 
instituţiilor publice finanţate din venituri proprii şi subvenţii din bugetul local şi 
bugetul creditelor interne al municipiului Bistriţa pe Trim III 2021 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local  

7. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului 
Bistriţa nr.139/21.10.2015 privind desemnarea reprezentanţilor municipiului Bistriţa 
în Adunarea Generală a Asociaţilor (AGA) la Societatea Business Park Bistriţa 
Sud S.R.L. şi aprobarea contractului de mandat al acestora, cu modificările și 
completările ulterioare, 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

8. Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistrița nr.141/26.10.2017 privind aprobarea regulamentelor pentru 
administrarea parcărilor, cu plată și de reședință, amenajate în municipiul Bistrița, 
cu modificările și completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
9. Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenţei la domeniul public al 

Municipiului Bistriţa a unor imobile–teren situate în municipiul Bistrița, având 
destinații de uz și interes public local 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 
închiriere încheiat în favoarea Partidului Alianţa Liberalilor şi Democraţilor – 
Filiala Bistriţa-Năsăud, având ca obiect spaţiul cu altă destinaţie decât cea de 
locuinţă, situat în municipiul Bistriţa, str.Liviu Rebreanu nr.43, în suprafaţă de 
30,57 mp, cu destinația sediu 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 
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11. Proiect de hotărâre privind împuternicirea inspectorilor din cadrul Corpului de 
control A.D.I. Deşeuri Bistriţa-Năsăud pentru constatarea contravenţiilor şi 
aplicarea sancţiunilor prevăzute în Regulamentul serviciului public de salubrizare 
al judeţului Bistriţa-Năsăud şi în legislaţia specifică serviciului de colectare, 
transport, tratare şi depozitare a deşeurilor municipale” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului-cadru de parteneriat încheiat 
între Municipiul Bistriţa, Inspectoratul Şcolar Judeţean Bistrița-Năsăud și Fundația 
”The Institute” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

13. Proiect de hotărâre privind acordarea a două Burse de Merit „Nosa” unor 
studenţi cu domiciliul în municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării și garantării cu veniturile 
proprii a unei/unor finanțări rambursabile interne în valoare totală de maxim 100 
milioane lei pentru realizarea de investiții publice de interes local, cu o maturitate 
de maxim 15 ani 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

15.  Proiect de hotărâre privind aprobarea redistribuirii pe obiective de investiții a 
împrumutului contractat în baza Contractului de credit - pentru investiții - nr. 
9517731/28.07.2020 încheiat cu Banca Transilvania potrivit Hotărârii nr. 
20/30.01.2020 a Consiliului local al municipiului Bistrița și a Hotărârii nr. 
13/28.01.2021 a Consiliului local al municipiului Bistrița, cu modificările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

16. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului 
Bistriţa nr.158/13.09.2018 privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții „Amenajarea unui 
parc pe malurile râului Bistrița în localitatea componentă Viișoara”  

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

17. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului investiţional dintre Municipiul 
Bistriţa şi Spitalul Judeţean de Urgenţă Bistriţa 

- iniţiator: Grupurile consilierilor PSD şi PMP 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

18. Plângerea prealabilă formulată de Societatea OXIGENUL S.A. Bistriţa, 
înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu nr.68200/09.08.2021, formulată 
împotriva Certificatului de urbanism nr.1216/05.07.2021 şi a Hotărârii Consiliului 
local al municipiului Bistriţa nr.136/14.11.2013 privind aprobarea documentaţiei 
de urbanism „Actualizare Plan Urbanistic General al municipiului Bistriţa şi 
Regulament local de urbanism” Beneficiar: Consiliul local al municipiului Bistriţa; 
Referatul nr.68200/23.09.2021 al Arhitectului Şef şi al Direcţiei Administraţie 
Publică, Juridic; 
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19. Adresa nr.80/J06/36/2021 a Societăţii Diana MDI International SRL Bistriţa, 

înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu nr.86393/06.10.2021, prin care se 
solicită reducerea impozitului anual şi Nota Informativă nr.86393/18.10.2021 
întocmită de Direcţia Economică. 
 

20. Diverse 
 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  da, domnule președinte. Fac 
câteva propuneri, respectiv: retragerea de pe ordinea de zi a punctului 3 - Proiect 
de hotărâre privind prelungirea prin act adiţional a duratei contractelor de închiriere 
pentru terenurile pe care sunt amplasate chioşcuri şi tonete în pieţele municipiului 
Bistriţa, da, vom intra cu el în noiembrie.  

Și propun completarea ordinii de zi cu cele trei proiecte de hotărâre 
prevăzute în dispoziția de completare a ordinii de zi, respectiv:  

1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
municipiului Bistriţa, pe anul 2021 

2. Proiect de hotărâre privind înființarea Compartimentului ”Centru de zi pentru 
persoane vârstnice”, Cod Serviciu social 8810CZ-V II, în cadrul Direcției de 
Asistență Socială Bistrița 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea demarării procedurilor necesare 
achiziției imobilelor cu destinația de baze sportive, proprietatea societăţilor 
IPROEB S.A. și NOVAROM CONSTRUCT S.R.L., situate în municipiul 
Bistrița, strada Poligonului – acest proiect de hotărâre propun să fie 
supus dezbaterii la punctul 14, urmând ca celelalte puncte ale ordinii de 
zi să se renumeroteze. Mulțumesc! 

 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:    mulțumesc, domnul 
primar! 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: domnule președinte, este închis 
microfonul.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  da, păi mi s-a spus să-l 
închid că ne suprapunem pe interferențe.  
 Deci o să supun aprobarea ordinii de zi, cu permisiunea dumneavoastră, direct 
cu modificări ca să câștigăm și timp. Deci ordinea de zi cu modificările propuse de 
domnul primar, dacă sunteți de acord să trecem la vot, vă rog să votăm ordinea de zi 
cu modificări. Vă rog să votați! 
 Cu 20 de voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” deci din 20 prezenți, 
domnul Elisei anunțând că va intra puțin mai târziu, fiind probabil la muncă, 
mulțumesc! 
 
Ordinea de zi aprobată: 
 
1. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al 

municipiului Bistriţa convocată de îndată din data de 23.09.2021 
2. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa din data de 30.09.2021 
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3. Proiect de hotărâre privind prelungirea prin act adiţional a duratei contractelor de 
închiriere pentru terenurile pe care sunt amplasate chioşcuri şi tonete în pieţele 
municipiului Bistriţa 

 - iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

4. Proiect de hotărâre pentru aprobarea Regulamentului privind desfăşurarea 
Programului „Şcoala de înot”, destinat elevilor din clasele 0-IV, înscrişi în 
învăţământul preuniversitar de stat din municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

5. Proiect de hotărâre privind completarea Anexei nr.1 la Hotărârea 
nr.179/23.12.2020 a Consiliului Local al municipiului Bistriţa, privind desemnarea 
reprezentanţilor Consiliului local al municipiului Bistriţa în Consiliul de Administraţie 
al unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat și particular din municipiul Bistriţa 
şi stabilirea unor măsuri privind exercitarea atribuţiilor în scopul îmbunătăţirii 
activităţii unităţilor de învăţământ 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului local, bugetului 
instituţiilor publice finanţate din venituri proprii şi subvenţii din bugetul local şi 
bugetul creditelor interne al municipiului Bistriţa pe Trim III 2021 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local  

7. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului 
Bistriţa nr.139/21.10.2015 privind desemnarea reprezentanţilor municipiului Bistriţa 
în Adunarea Generală a Asociaţilor (AGA) la Societatea Business Park Bistriţa 
Sud S.R.L. şi aprobarea contractului de mandat al acestora, cu modificările și 
completările ulterioare, 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

8. Proiect de hotărâre pentru modificarea și completarea Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistrița nr.141/26.10.2017 privind aprobarea regulamentelor pentru 
administrarea parcărilor, cu plată și de reședință, amenajate în municipiul Bistrița, 
cu modificările și completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
9. Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenţei la domeniul public al 

Municipiului Bistriţa a unor imobile–teren situate în municipiul Bistrița, având 
destinații de uz și interes public local 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 
închiriere încheiat în favoarea Partidului Alianţa Liberalilor şi Democraţilor – 
Filiala Bistriţa-Năsăud, având ca obiect spaţiul cu altă destinaţie decât cea de 
locuinţă, situat în municipiul Bistriţa, str.Liviu Rebreanu nr.43, în suprafaţă de 
30,57 mp, cu destinația sediu 



11 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

11. Proiect de hotărâre privind împuternicirea inspectorilor din cadrul Corpului de 
control A.D.I. Deşeuri Bistriţa-Năsăud pentru constatarea contravenţiilor şi 
aplicarea sancţiunilor prevăzute în Regulamentul serviciului public de salubrizare 
al judeţului Bistriţa-Năsăud şi în legislaţia specifică serviciului de colectare, 
transport, tratare şi depozitare a deşeurilor municipale” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului-cadru de parteneriat încheiat 
între Municipiul Bistriţa, Inspectoratul Şcolar Judeţean Bistrița-Năsăud și Fundația 
”The Institute” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

13. Proiect de hotărâre privind acordarea a două Burse de Merit „Nosa” unor 
studenţi cu domiciliul în municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
(Se dezbate punctul 20 - de pe completarea ordinii de zi) Proiect de hotărâre 
privind aprobarea demarării procedurilor necesare achiziției imobilelor cu 
destinația de baze sportive, proprietatea societăţilor IPROEB S.A. și NOVAROM 
CONSTRUCT S.R.L., situate în municipiul Bistrița, strada Poligonului 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
14. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării și garantării cu veniturile 

proprii a unei/unor finanțări rambursabile interne în valoare totală de maxim 100 
milioane lei pentru realizarea de investiții publice de interes local, cu o maturitate 
de maxim 15 ani 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

15.  Proiect de hotărâre privind aprobarea redistribuirii pe obiective de investiții a 
împrumutului contractat în baza Contractului de credit - pentru investiții - nr. 
9517731/28.07.2020 încheiat cu Banca Transilvania potrivit Hotărârii nr. 
20/30.01.2020 a Consiliului local al municipiului Bistrița și a Hotărârii nr. 
13/28.01.2021 a Consiliului local al municipiului Bistrița, cu modificările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

16. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului 
Bistriţa nr.158/13.09.2018 privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții „Amenajarea unui 
parc pe malurile râului Bistrița în localitatea componentă Viișoara”  

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

17. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului investiţional dintre Municipiul 
Bistriţa şi Spitalul Judeţean de Urgenţă Bistriţa 
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- iniţiator: Grupurile consilierilor PSD şi PMP 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
18. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 

municipiului Bistriţa, pe anul 2021 

19. Proiect de hotărâre privind înființarea Compartimentului ”Centru de zi pentru 
persoane vârstnice”, Cod Serviciu social 8810CZ-V II, în cadrul Direcției de 
Asistență Socială Bistrița 

 
20.  Proiectul de hotărâre de pe completare ordinii de zi se va dezbate după 

proiectul de la nr.13. 
 

21. Plângerea prealabilă formulată de Societatea OXIGENUL S.A. Bistriţa, 
înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu nr.68200/09.08.2021, formulată 
împotriva Certificatului de urbanism nr.1216/05.07.2021 şi a Hotărârii Consiliului 
local al municipiului Bistriţa nr.136/14.11.2013 privind aprobarea documentaţiei de 
urbanism „Actualizare Plan Urbanistic General al municipiului Bistriţa şi 
Regulament local de urbanism” Beneficiar: Consiliul local al municipiului Bistriţa; 
Referatul nr.68200/23.09.2021 al Arhitectului Şef şi al Direcţiei Administraţie 
Publică, Juridic; 
 

22. Adresa nr.80/J06/36/2021 a Societăţii Diana MDI International SRL Bistriţa, 
înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu nr.86393/06.10.2021, prin care se 
solicită reducerea impozitului anual şi Nota Informativă nr.86393/18.10.2021 
întocmită de Direcţia Economică. 

 
Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  intrăm în ordinea de zi. 
 

 Punctul 1 de pe ordinea de zi: Aprobarea procesului-verbal al şedinţei 
extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa convocată de îndată din data de 
23.09.2021 

 Vă rog să votați! 
20 de voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” mulțumesc!  
 

 Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi: Aprobarea procesului-verbal al 
şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din data de 
30.09.2021 
 Vă rog vot, dacă nu aveți intervenții sau obiecții. 

20 de voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” mulțumesc.   
Proiectul 3 de pe ordinea de zi inițială este retras.  
 

 Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru 
aprobarea Regulamentului privind desfăşurarea Programului „Şcoala de înot”, 
destinat elevilor din clasele 0-IV, înscrişi în învăţământul preuniversitar de stat 
din municipiul Bistriţa 
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 Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității consilierilor locali în funcţie.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil ieri în 
ședința de comisii. 
 Întrebări, interpelări? Constat că nu sunt intervenții, atunci vă rog, vot! 
 20 de voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri”- proiect aprobat, 
mulțumesc! 
 
 Se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 
completarea Anexei nr.1 la Hotărârea nr.179/23.12.2020 a Consiliului Local al 
municipiului Bistriţa, privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local al 
municipiului Bistriţa în Consiliul de Administraţie al unităţilor de învăţământ 
preuniversitar de stat și particular din municipiul Bistriţa şi stabilirea unor 
măsuri privind exercitarea atribuţiilor în scopul îmbunătăţirii activităţii unităţilor 
de învăţământ 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul secret al  
majorității consilierilor locali prezenți.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  avizul comisiilor de ieri 
este favorabil. 
 Domnul Stan doriți să interveniți? 
 Domnul consilier Stan Călin – Viceprimarul municipiului Bistrița: da, la Colegiul 
Tehnic Infoel domnul Brici Tiberiu Daniel, ca și propunere.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   vă rog mai tare. 
 Domnul consilier Stan Călin – Viceprimarul municipiului Bistrița: se aude?  
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: se aude foarte rău 
domnul viceprimar! 
 Domnul consilier Stan Călin – Viceprimarul municipiului Bistrița: la Colegiul 
Tehnic Infoel domnul Brici Tiberiu Daniel, la Liceul tehnologic Grigore Moisil – domnul 
Pavelean Nicolae, la Liceul tehnologic Agricol – doamna Hudrea Daniela, la Liceul 
tehnologic de servicii – domnul Ciobănică Dumitru – Daniel, la Liceul tehnologic 
Bistrița - domnul Ciobănică Dumitru – Daniel, iar la Liceul cu program sportiv - domnul 
Brici Tiberiu Daniel.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   da, alte intervenții? Mai 
sunt alte intervenții? Constat că nu.  
 Am să vă propun, dacă sunteți de acord, să votăm în bloc nefiind alte intervenții, 
fiind câte o singură nominalizare și pentru asta o să cer, prima dată, un vot de 
propunere de validare vot în bloc. Vă rog să votați dacă sunteți de acord, pe punctul 5, 
pentru vot în bloc. Vă rog să vă exprimați votul! Vă rog să votați acceptul de vot în 
bloc! Doi consilieri nu votează.  

Rezultat Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  
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Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abs  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 
 Deci 19 voturi ”pentru”,  zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” – sunteți de acord cu 
votul în bloc.  
 
 Supun la vot propunerile exprimate de domnul Stan, adică a celor șase 
reprezentanți din consiliul local în consiliile de administrație, vă rog vot! Vă rog să 
votați! Cineva nu votează. 
 19 voturi ”pentru”,  zero ”împotrivă”, zero ”abțineri”, mulțumesc! 
 
 Și acum vă propun proiectul de hotărâre, în ansamblu, cu cei șase 
reprezentanți. Vă rog vot pentru proiectul de hotărâre. Cu mențiunea - vot secret. 
 20 de voturi ”pentru”,  zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” – proiect aprobat, 
mulțumesc! 
 
 Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea execuţiei bugetului local, bugetului instituţiilor publice finanţate din 
venituri proprii şi subvenţii din bugetul local şi bugetul creditelor interne al 
municipiului Bistriţa pe  trimestrul III anul 2021 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității consilierilor locali în funcţie.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil ieri în 
comisii. Întrebări, interpelări? Nu.  
 Vă rog, vot, atunci! Proiectul numărul 6 vă rog să votați! Cineva nu votează.  

 Rezultat Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abț 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abs  
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Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da  

 16 voturi ”pentru”,  zero ”împotrivă” și 3 ”abțineri”, un consilier nu a votat – 
proiect aprobat, mulțumesc! 
 
 
 
 Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru 
modificarea Hotărârii nr.139/21.10.2015 privind desemnarea reprezentanţilor 
municipiului Bistriţa în  Adunarea Generală a Asociaţilor (AGA) la Societatea 
Business Park Bistrita Sud S.R.L. şi aprobarea contractului de mandat al 
acestora, cu modificările si completările ulterioare 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul secret al  
majorității consilierilor locali prezenți.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil ieri în 
ședința de comisii reunite.  
 Solicit propuneri pentru înlocuirea domnului Peteleu ca și consilier din partea 
PNL. Domnul Stan dorește, poftiți! 
 Domnul consilier Stan Călin – Viceprimarul municipiului Bistrița: da, vă 
propunem pe dumneavoastră, domnul Urîte. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   da, văd că nu sunt alte 
propuneri, tot așa o să supun la vot propunerea. Vă rog să votați! 
 19 voturi ”pentru” și o ”abținere” – propunerea este validată. 
 Și vă rog, proiectul de hotărâre în ansamblu. 
 Proiectul s-a adoptat cu 20 de voturi ”pentru”. 
 
 Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru 
modificarea și completarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița 
nr.141/26.10.2017 privind aprobarea regulamentelor pentru administrarea 
parcărilor, cu plată și de reședință, amenajate în municipiul Bistrița, cu 
modificările și completările ulterioare 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității consilierilor locali în funcţie.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil, cu 
amendament, ieri în comisii. S-a depus și pe mail și atunci o să citesc eu modificările 
la articolul 2, citesc direct formularea:  

”ART.II. 
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(1) – Tarifele aprobate pentru parcările cu plată din municipiu se aplică începând 
cu data aducerii la cunoștință publică a hotărârii, iar cele pentru parcările de reședință 

care se atribuie sau a căror termene se prelungesc conform regulamentului, se aplică 
începând cu data de 01.01.2022” – este completarea, 

 iar la alineatul 2 reformulez, în totalitate:  
2) - Tarifele de utilizare a locurilor de parcare de reședință rezultate în urma 

licitațiilor din cadrul ședințelor de atribuire mai mici decât tariful de bază aprobat prin 
această hotărâre se stabilesc la valoarea acestuia, respectiv la valoarea de 240 lei/loc 
de parcare/an, iar cele mai mari decât tariful de bază aprobat rămân nemodificate.” 
 Interpelări? Domnul Pavelean, vă rog! 
 Domnul consilier Pavelean Nicolae: da, mulțumesc! O observație aș dori să fac, 
pe proiect – dacă vorbim de majorarea tarifelor pentru parcări, consider că stabilirea 
tarifelor pe zone ar fi o componentă importantă a strategiei de amenajare a parcărilor 
și reglementarea traficului care, din ce am observat, lipsește din proiectul de hotărâre. 
Tarifarea pe zone reprezintă un instrument de generare de venituri suplimentare dar și 
de optimizarea traficului prin încurajarea parcării în zonele mai libere și descurajarea 
parcării în zonele mai aglomerate. Ar putea fi stabilite, cum am văzut în alte municipii, 
trei zone de tarifare, o zonă roșie sau o zonă zero, să zic așa, o zonă galbenă și o 
zonă albastră și tarifarea să fie stabilită pe aceste zone în funcție de aglomerare. 
 Domnul viceprimar Stan Călin: nu se aude. 
 Domnul consilier Pavelean Nicolae: în zonele roșii, să spunem așa, 
ultracentrale, tarifele ar trebui să fie mai mari pentru a descuraja conducătorii auto să 
descurajeze aceste zone.  
 Pe de altă parte sunt de acord că tarifele la parcări în municipiul Bistrița sunt 
mai scăzute decât în alte orașe care se pot compara, ca și mărime, să zicem, sau ca 
și aglomerare, cum ar fi, nu știu, Tîrgu Mureș sau, am mai analizat câteva municipii din 
zonă, dar totodată, municipalitatea nu putem să spunem că a făcut lucruri foarte 
importante pentru a dezvolta noi parcări până acum și nu știu cât de corect ar fi să 
creștem tarifele deja. Cel mai bine ar fi, totuși, să amânăm acest proiect până după ce 
municipalitatea va crea mai multe locuri de parcare și abia apoi să creștem tarifele.  
 Prin urmare, propunerea mea ar fi să amânăm proiectul, și din considerentul că 
lipsește componenta de tarifare pe zone, dar și din cealaltă observație pe care am 
făcut-o.  
 Doamna consilier Stere Florentina-Ştefania: dacă-mi permiteți?  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: doamna Ștefania, vă rog! 
 Doamna consilier Stere Florentina-Ştefania: bună-ziua, mulțumesc! Aceasta 
este și propunerea noastră din partea Grupului PMP, de amânare a acestui proiect. 
Din punctul meu de vedere, avem și foarte puține locuri de parcare, și acum și ce 
avem – scumpim. Nu cred că, în primul rând, e o perioadă benefică pentru a crește 
prețurile pentru orice, pentru că e o situație financiară instabilă pentru foarte multă 
lume, iar pe de altă parte considerentele pe care colegul Pavelean le-a expus sunt 
corecte, și eu achiesez la ele, și noi achiesăm la ele. Categoric putem amâna acest 
proiect de hotărâre pentru momentul la care vom știi exact câte locuri de parcare 
avem, sunt mai multe, sunt corect amenajate, se pot diferenția pe zone și în acest 
moment nu cred că trebuie scumpite și nu trebuie împovărați locuitorii. Adică, practic 
sunt și puține, a și scăzut numărul de locuri de parcare și le și scumpim. Și cred că 
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banii care provin, diferența nu este semnificativă pentru bugetul primăriei, dar este 
semnificativă pentru fiecare locuitor, în parte, care plătește. Mulțumesc! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: dacă-mi permiteți, domnule 
președinte? 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: vă rog, doamna consilier! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: același punct de vedere îl 
exprimăm și noi, consilierii PSD, de asemenea, cerem amânarea dezbaterii acestui 
proiect. Achiesăm și noi la considerentele expuse anterior de către colegii mei. Cu tot 
respectul, dar din punctul nostru de vedere, inițiatorul parcă trăiește într-o iluzie a 
bunăstării bistrițenilor. Parcă nu se observă că toate s-au scumpit, combustibilul, 
utilitățile, alimentele. Acum atâta ne mai lipsește, să mai punem și suprataxare la 
parcări, cum au spus și colegii mei, pe lângă că nu avem locuri de parcare sificiente, 
noi îi taxăm și în plus. Cred că prima dată ar trebui să le asigurăm oamenilor ceea ce 
au nevoie, adică să suplimentăm locurile de parcare, și ulterior eventual să venim cu o 
măsură, cu o eventuală taxare a acestora. Și cum am spus, ar trebui construite 
parcările din taxele și impozitele pe care oamenii deja le plătesc la stat, nu să le 
împovărăm și mai mult existența. Știm foarte bine că de-abia își gestionează fiecare 
leu ca să le ajungă salariul până luna viitoare. Nu cred că e cazul acum să îi 
împovărăm și cu alte taxe care, din punctul meu de vedere, n-au nici o finalitate. Nu 
din acești bani se vor construi parcările. Mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  mulțumesc, doamna 
Augusta! Vă rog, domnul primar! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: aici discutăm despre două 
lucruri, despre parcările rezidențiale și despre parcările nerezidențiale. 
 Cu privire la parcările rezidențiale – un preț de 20 de lei pe lună nu îl apreciez 
ca fiind unul de nesuportat în condițiile în care administrația trecută, Administrația 
PSD, ca să fie foarte limpede, nu a amenajat locuri de parcare în condițiile în care prin 
realizarea proiectelor de mobilitate dispar în jur de 3400 – 3500 de locuri de parcare. 
Nu s-a venit cu nimic pentru compensarea locurilor de parcare care se pierd. Tarifele 
diferențiate eu cred că trebuie să fie aplicate ca o politică bine gândită, bine 
structurată, la fel cum se întâmplă și în alte orașe, după ce vom veni cu o ofertă de 
locuri de parcare, o ofertă semnificativă de noi locuri de parcare. Parcările nu se pot 
amenaja gratuit, ele presupun costuri. Noi urmează ca să accesăm un credit pentru 
rezolvarea acestei probleme stringente care, într-adevăr, întinde nervii bistrițenilor.  
Dar îi asigur pe toți cetățenii municipiului și îndeosebi pe cei care au închiriate locuri 
de parcare, că bănuții care se vor colecta suplimentar prin creșterea tarifului pe locul 
de parcare vor alimenta, practic, fondul din care vom amenaja alte parcări. Eu cred că 
această abordare este, mai degrabă, politicianistă, dacă cei din PSD care contestă 
atât de vehement creșterea la 20 de lei pe lună a locului de parcare rezidențial, ar fi 
încurajat o politică de realizare de noi locuri de parcare sigur, coroborat și cu politici 
pentru deplasare alternativă, cu autobuz, cu bicicleta, n-aș fi avut nimic de comentat. 
Numai că nu s-au creat locuri de parcare. Povara, pentru că despre acest lucru este 
vorba, a realizării într-un termen scurt a unui mare număr de locuri de parcare este 
așezată pe umerii acestei administrații. Mulțumesc! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:  vă rog, domnule președinte, o 
replică, dacă se poate?  
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 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  un minut, doamna 
Săsărman, vă rog! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: țin să reamintesc domnului primar 
că încă din decembrie 2020 am pus pe masa consiliului local un proiect de hotărâre 
prin care doream transformarea a zece puncte termice în parcări, lucru care s-a 
întâmplat abia ulterior, după ce domnul primar a înțeles să-și însușească oarecum 
această politică, dar nu mai revin cu amănunte, știm foarte bine ce s-a întâmplat, a 
trebuit să așteptăm încă șapte luni de zile ca aceleași puncte termice pe care noi       
le-am propus în decembrie, să fie aprobate spre modificare și să fie transformate în 
parcări. 
 În altă ordine de idei, da, administrația trecută PSD chiar a încurajat cetățenii 
acestui municipiu să folosească mijloace alternative, de aceea s-a format și Linia 
verde și de aceea s-au construit și piste pentru biciclete. Mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   vă rog, domnul primar! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: deci doamnă, eu exact acest 
lucru vi l-am spus. Coroborat cu măsuri pentru încurajara mijloacelor alternative de 
deplasare, că și aici putem să discutăm mult, dar nu e cazul. Trebuia venit și cu o 
politică pentru investiții pentru realizarea de noi parcări. Vorbiți despre punctele 
termice – dumneavoastră după 12 ani în care ați condus primăria orașului, ne-ați spus 
nouă, care am venit imediat după ce ați ieșit din primărie, să demolăm punctele 
termice. Păi de ce nu ați făcut-o dumneavoastră, unu, doi. Dumneavoastră nu știți 
care era regimul juridic al acelor puncte termice. Practic, ați plecat din primărie  
lăsând-o vraiște și din acest punct de vedere. Acele puncte termice nu au putut fi 
demolate pentru că nu a permis regimul lor juridic acest lucru. Am rezolvat această 
problemă și le vom demola. Trei sunt în procedură de demolare în acest moment, 
pentru șase dintre ele se fac studii de coexistență pentru că au posturi trafo. Vom 
păstra posturile trafo și le vom îngloba în viitoare parcări în așa fel încât acele parcări 
să aibă și spații pentru încărcarea mașinilor electrice. Mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: fac și eu o intervenți și pe 
urmă să-i dau domnului Pavelean că-l văd cu mâna sus din nou, tot intervenții la 
intervenții. 
 Măi oameni buni, pe de o parte le cerem bani pentru a susține și școli și social și 
alte lucruri pe sistemul de sănătate, pe de altă parte deranjează mici adaptări sau 
mici, știu eu, proces de inflație, mici corecții. Păi avem nevoie, ca să poți să 
construiești, ai nevoie și de venituri. Asta o spun strict pentru oameni care sunt 
responsabili și știu ce înseamnă un buget de venituri și cheltuieli. Deci trebuie să 
creem și surse ca să putem să ne permitem ulterior finanțări. Deci când propuneți 
ceva, vă rog să vă gândiți în ansamblu la toate aceste aspecte și la sursele care pot 
să ajute administrația și la cofinanțări și la redactări de proiecte și la alte multe aspecte 
pe care dorim să le facem, sigur, pentru bunăstarea cetățenilor. Și chestiile astea cu 
iluzii, vă recomand, doamna Săsărman să citiți Iluzia binelui sau ”despre bine și rău”, 
dacă tot deveniți foarte sarcastică.  
 Vă rog, domnul Pavelean! 
 Domnul consilier Pavelean Nicolae: da, pe scurt, o propunere de modificare a 
proiectului, în cazul în care propunerea de amânare nu va trece: pe pagina 3 este 
trecut la punctul 3 că după alineatul (2) se vor introduce încă trei alineate. Aș dori să 
propun eliminarea primului alineat care prevede că ”rezervarea unui număr mai mare 
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de două locuri de parcare se poate face în baza documentațiilor de urbanism aferente 
unor lucrări de investiții, aprobate prin hotărâre a Consiliului local al municipiului Bistrița, 
pentru o perioadă de minim 10 ani”. Mi se pare că această prevedere permite unor 
dezvoltatori imobiliari să rezerve mai multe locuri de parcare în condițiile în care ei nu vor 
putea să-și asigure pe terenul propriu locurile de parcare necesare. Deci propunerea e, în 
cazul în care nu trece propunerea de amânare, propunerea mea este să eliminăm acest 
alineat pentru că mi se pare destul de prost stabilit în proiect.  

 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: vă rog, până când o să trec 

la vot, să vă pregătiți să formulați concret pe articol și pe alineat. 
 Vă rog, domnul Munthiu! 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean: da, vroiam să fac un mic comentariu, scuzați-
mă, la intervenția anterioară a colegei noastre. Acest proiect este foarte social – democrat 
pentru că stabilește un preț fix. Dacă era, într-adevăr, de dreapta, se făcea licitație și vă 
garantez că prețul era mult peste 20 de lei pe lună. Mulțumesc! 

 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: vă rog să-mi permiteți un drept la 
replică. 

 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  domnul Sorin Hangan, vă 
rog! 
 Domnul consilier Hangan Sorin – Viceprimarul municipiului Bistrița: doar o mică 
completare la ceea ce a spus domnul primar, sigur acuma, mai tânara noastră colegă 
așa, datorită, mulțumită, grației unui populism ieftin vorbește mult fără a avea toate datele. 
Situația a fost una dezastruoasă, deși s-a vorbit de-a lungul a 12 ani destul de des despre 
aceste puncte termice, nici măcar statutul lor juridic nu a fost stabilit de..., da, 
Administrația PSD în frunte cu Crețu, cu Niculae - că noi ne-am ferit să ne plângem de 
moștenirea, dar văd că dânsa face în așa fel încât să ne aducem aminte. Da sigur, n-aș 
vrea să îi cânt în strună pentru că încă mai are până să ajungă la maturitate, am vrut doar 
să completez că mâine vor începe lucrările de demolare la primul din cele trei puncte 
termice care nu au nevoie de studiu de coexistență și care are toate documentațiile 
aprobate, punctul termic de pe Strada Rodnei. Și mă opresc că altfel, e tânără 
domnișoara și o iert, și nu cred că e prima dată, va mai greși de multe ori pe perioada 
acestui mandat. 

 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: vă rog, o replică! 

 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: nu, dar nu suntem la 
ședință de replici. Avem și presa, am văzut că sunteți activă pe presă, vă rog să vă 
adresați presei pentru că există ... 
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: vă rog, pentru că mi-ați menționat 
numele, vă rog frumos să-mi permiteți! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  vă rog, 30 de secunde, vă 
rog! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: vorbesc cât doresc eu. În primul 
rând îi reamintesc domnului primar că eu nu am fost 12 ani în administrația trecută. În 
al doilea rând îi reamintesc că acest consiliu local a fost format inclusiv din consilieri 
PNL care nu au avut nici o inițiativă în acest sens și nici măcar nu a prezentat 
vreodată vreun proiect de hotărâre privind modificarea puncterlor termice în parcări. 
Mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   vă place sau nu vă place, 
reprezentați PSD cum ați și pomenit la un moment dat așa, pe o tonalitate. Mămica 
dumneavoastră reprezintă două partide, dumneavoastră unul singur deocamdată. 
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 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: nu vă mai legați de familia mea, vă 
rog frumos! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   îmi place, mi-e dor de 
mămica dumneavoastră. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:  invitați-o la o cafea și termiați 
odată cu aceste insinuări. 
 Domnul viceprimar Sorin Hangan: domnule președinte, vă rog, pe procedură are 
nevoie la două intervenții, trei minute – la revedere! Acum ce facem aici? Circ, din 
ședința de consiliu local? Vă rog să aplicați regulamentul! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:  păi văd că dorește s-o invite pe 
mama mea la cafea și nu știe cum să intermedieze. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   o să propun, fiindcă există 
propunere de a fi amânat acest proiect, vă fac prima dată vot pentru propunerea de 
amânare, cine este pentru amânarea.... vă rog, doamna secretar! Dumneavoastră 
interveniți după ce propun votul  
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: stimați consilieri, 
vreau să precizez ..., pot să spun? 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  nu, după vot o să vorbiți. 
Vă rog să votați cine este pentru amânarea proiectului?  

 Rezultat Vot 

Da 9 

Nu 7 

Abţinere 4 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Nu 

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Nu 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu-Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Nu 

Hudrea Daniela-Maria Nu 

Macarie Doina Nu 

Mathe Attila Abț 

Munthiu Cristiean Nu  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Abț 

Ruşti Ioan Nu 

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Abț 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 Deci 9 voturi ”pentru”, 7 voturi ”împotrivă” și 4 ”abțineri”, propunerea nu a trecut. 
 Vă rog, doamna secretar! 
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: stimați consilieri, în 
conformitate cu articolul 7 din Legea nr.52/2003 privind transparenţa decizională în 
administraţia publică, acest proiect a fost în consultare publică începând din                
6 septembrie 2021. În ședința ordinară din septembrie dumneavoastră ați primit pe 
folderul de ședință și acest proiect de hotărâre. Fac precizarea că din partea 
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cetățenilor nu s-au înregistrat propuneri, contestații și nici observații din partea 
consilierilor locali.  
 Propun ca pentru proiectele cu caracter normativ, în continuare să se 
organizeze și dezbateri publice, chiar dacă acestea se organizează online. 
Mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   domnul Pavelean, pentru 
propunerea dumneavoastră, nu știu , articolul 3 punctul 3 doriți să eliminați din 
alineatul 2, 1, sau n-am înțeles eu bine? Vă rog! 
 Domnul consilier Pavelean Nicolae: da, acum vă repet, de pe pagina 3 articolul 
3, da, trei roman, punctul 3 alineatul 1, alineatul 2¹.  

 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: doriți să eliminați 
dumneavoastră, da? 

 Domnul consilier Pavelean Nicolae: da.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: deci supun la vot 
amendamentul propus de ..., mi se spune, doamna secretar, trebuie să propun prima 
dată amendamentul din comisii și pe urmă propunerea domnului Pavelean? 
  Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: amendamentul din 
comisii are prioritate, da. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: da, mulțumesc! 
 Deci propun amendamentele din comisie pe care le-am citit eu, dacă sunteți de 
acord? 
 Domnul consilier Pavelean Nicolae:  îmi cer scuze, care sunt amendamentele 
din comisii? 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: propunerile făcute de 
domnul Sorin Hangan.  
 Deci vă rog să votați pentru propunerile din comisie, de ieri, în prima fază. 
 Domnul consilier Pavelean Nicolae:  îmi cer scuze, domnule președinte, nu știu 
ce votăm exact.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: am citit la început, dar vă 
mai citesc o dată.  
 Domnul consilier Pavelean Nicolae:   vă rog, îmi cer scuze că ... 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: numai că a început 
procedura de vot. 
 Deci, de la 

”ART.II. 

(1) – Tarifele aprobate pentru parcările cu plată din municipiu se aplică începând 
cu data aducerii la cunoștință publică a hotărârii, iar cele pentru parcările de reședință 

(și aici vine completarea) care se atribuie sau a căror termene se prelungesc conform 
regulamentului, se aplică începând cu data de 01.01.2022”  

 iar alineatul 2 se abrogă și se reformulează altfel:  
2) - Tarifele de utilizare a locurilor de parcare de reședință rezultate în urma 

licitațiilor din cadrul ședințelor de atribuire mai mici decât tariful de bază aprobat prin 
această hotărâre se stabilesc la valoarea acestuia, respectiv la valoarea de 240 lei/loc 
de parcare/an, iar cele mai mari decât tariful de bază aprobat rămân nemodificate.” 

Ați primit și pe mail acest ... 
Deci acum nu știu, o să reluăm, votați, e deschisă procedura, vă rog să votați! 
Încă un vot mai trebuie. Cineva nu votează, mă rog!  
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Rezultat Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abs  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Abț  

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da  

Deci din 19 voturi exprimate 16 sunt ”pentru”, 0 ”împotrivă” și 3 ”abțineri”. Un 
consilier nu a votat. Propunerea este aprobată. 

Acum supun la vot și propunerea domnului Pavelean. Cine este pentru 
propunerea domnului Pavelean? 

Rezultat Vot 

Da 7 

Nu 6 

Abţinere 6 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Nu 

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Nu  

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu-Claudiu Abs  

Filip Alexandru-Tudor Nu 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Abț 

Hudrea Daniela-Maria Nu 

Macarie Doina Abț 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Nu  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Abț 

Ruşti Ioan Nu  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Abț 
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Din 19 voturi exprimate 7 sunt ”pentru”, 6 voturi ”împotrivă”, 6 ”abțineri”. Deci nu 
a trecut propunerea.  

Vă rog proiectul, în ansamblu, cu modificările aprobate. Vă rog să votați! 
Ne comunică că a intrat și domnul Elisei. Nu știu dacă a și votat, că sunt 20 de 

voturi exprimate.  
Rezultat Vot 

Da 14 

Nu 5 

Abţinere 1 

Au votat 20 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abț 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abs 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Nu 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Nu 

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Nu 

Săsărman Lucia-Augusta Nu 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu 

Urîte Florin-Radu Da  

Deci cu 14 voturi ”pentru”, 5 voturi ”împotrivă” și o ”abținere” – proiect adoptat. 
Mulțumesc! 

Domnul consilier Elisei Radu-Claudiu: bună – ziua, Radu Elisei sunt, am 
intrat. Îmi cer scuze pentru întârziere. Mulțumesc! 

Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: da, da, mulțumesc! 
 
Se trece la punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 

atestarea apartenenţei la domeniul public al Municipiului Bistriţa a unor imobile-
teren situate în municipiul Bistrița, având destinații de uz și interes public local 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității consilierilor locali în funcţie.  

Proiectul a fost avizat favorabil în ședința de comisii reunite de ieri.  
Intervenții? Nu văd nici o solicitare. Atunci vă rog vot pentru proiectul numărul 9. 

E vorba de câteva străzi. Vă rog să votați pentru proiectul de la numărul 9. 
Cu 21 de voturi ”pentru” – proiect adoptat. Mulțumesc! 
 
Se trece la punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 

aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere încheiat în favoarea 
Partidului Alianţa Liberalilor şi Democraţilor – Filiala Bistriţa-Năsăud, având ca 
obiect spaţiul cu altă destinaţie decât cea de locuinţă, situat în municipiul 
Bistriţa, str.Liviu Rebreanu nr.43, în suprafaţă de 30,57 mp, cu destinația sediu 
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 Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității consilierilor locali în funcţie.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil, cu 
mențiunea de închiriere pe durata de un an și nu de cinci. 
 Dacă sunt intervenții? Domnul Cristiean Munthiu! 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean: da, eu am făcut și ieri propunerea de a face 
contractul doar pe un singur an. N-am motivat-o pentru că era-n comisie, o să vă spun 
acuma. Știu că tot ceea ce înseamnă zona pietonală, zona centrului vechi, se 
intenționează să intre în proces de renovare, în proces de reparare și așa mai 
departe. Ținând cont de asta, cred că nu e o problemă să facem contractul pe un 
singur an și, bineînțeles, dacă nu vor începe aceste renovări, putem să prelungim 
acest contract fără nici o problemă. mulțumesc! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   deci, ca să-nțeleg, 
dumneavoastră faceți o propunere... 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean: da, ca și contractul să nu se încheie pe o 
durată de 5 ani, ci doar pe o durată de 1 an. Am făcut și o precizare legată de motivul 
pentru care am făcut acestă propunere. Nu are nici o legătură cu politica.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:    am înțeles, deci pentru că 
este în centrul istoric. Alte intervenții?  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: dacă-mi permiteți?  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: da, doamna Săsăman, 
poftiți! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: așa cum i-am spus domnului 
Cristiean Munthiu și pe comisii, și sediul UDMR se află în centrul istoric, nu? Și nu ați 
venit cu nici o propunere de genul ăsta pentru că UDMR a declarat că în Consiliul 
local din municipiul Bistrița se aliază cu PNL. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean:  nu știu, am avut vreo propunere de 
prelungire a contractului de închiriere a UDMR? Eu nu-mi amintesc, poate 
dumneavoastră aveți o memorie mai bună. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: a confirmat și domnul Urîte ieri, 
că da, a fost, luna trecută sau acum 2 luni. 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean: ok, mie mi-a scăpat.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: abia aștept să vină și propunerea 
PNL de prelungire. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean: nici o problemă, toate vor veni. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: deci mi se face o corecție, 
doamna Săsărman, a fost o modificare, o subrogare, și nu vot pe prelungire de 5 ani. 
Deci, e cu explicația că zona centrul istoric intră în reabilitare și nu știm ce demersuri 
și cum ni se vor cere documentele pentru reabilitare și mai ales clădirile sub 
apartenența primăriei, s-a decis, la nivelul administrației, să se facă contracte de 
prelungire pe un an, până la clarificare.  
 Alte intervenții? Constat că nu. Atunci voi supune la vot propunerea domnului 
Cristiean Munthiu cu prelungire pe un an în loc de 5 ani, vă rog să votați cine este de 
acord cu propunerea?  

Rezultat Vot 

Da 12 

Nu 5 

Abţinere 4 
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Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu-Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Nu 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Abț 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Abț 

Pugna Nicolae Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Nu 

Săsărman Lucia-Augusta Nu 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Nu 

Urîte Florin-Radu Da 

 Deci 12 voturi ”pentru” , 5 voturi ”împotrivă” și 4 ”abțineri” – propunerea a trecut. 
  
 Și vă supun votului proiectul cu modificarea propusă de domnul Munthiu, vă rog 
să votați! 

Rezultat Vot 

Da 16 

Nu 2 

Abţinere 2 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Abț 

Pugna Nicolae Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Nu 

Săsărman Lucia-Augusta Nu 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da 

 19 voturi sunt exprimate. Vă rog, două persoane mai trebuie să voteze, dacă nu, 
închidem așa.  
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 Deci, din 20 de voturi exprimate, 16 voturi ”pentru” , 2 voturi ”împotrivă”,               
2 ”abțineri” și un  consilier nu a votat – proiectul a fost aprobat, mulțumesc! 
 
 Se trece la punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 
împuternicirea inspectorilor din cadrul Corpului de control al A.D.I. Deșeuri 
Bistrița-Năsăud pentru constatarea contravențiilor și aplicarea sancțiunilor  
prevăzute în Regulamentul serviciului public de salubrizare al județului Bistrița-
Năsăud și în legislația specifică serviciului de colectare, transport, tratare şi 
depozitare a deşeurilor municipale 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității consilierilor locali prezenți.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil ieri în 
comisii. Dacă sunt intervenții? Nu mai sunt, s-a dezbătut în comisii.  
 Vă rog vot pentru acest proiect! Vă rog, să voteze toată lumea! S-au exprimat 
18 voturi,19, haideți încă 2 persoane! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: mie nu mi-a apărut grila de vot! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   îmi pare rău, iarăși sunteți 
într-o zonă cu semnal slab, pentru că 19 văd că au primit grila de vot. 
19 voturi ”pentru” .. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia – Augusta: sunt de acord, puteți menționa că 
sunt de acord.  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:    menționez, 20 ”pentru”, și 
doamna Augusta. Mulțumim! 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Nu a votat 

Urîte Florin-Radu Da 

 Cu 20 de voturi ”pentru” și un consilier nu a votat, proiectul a fost adoptat.  
 
Se trece la punctul 12 – Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului de 
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parteneriat încheiat între Municipiul Bistrița, Inspectoratul Școlar al Județului 
Bistrița-Năsăud și Fundația ”The Institute”. 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 
 Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată 
de iniţiator, şi se adoptă cu 20 voturi „pentru”. 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da  

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Nu a votat 

Urîte Florin-Radu Da  

 
Se trece la punctul 13 – Proiect de hotărâre privind acordarea a două Burse 

de Merit „Nosa” unor studenţi cu domiciliul în municipiul Bistriţa. 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul secret al 
majorităţii consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, prin 
vot secret, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 21 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 20 – Proiect de hotărâre privind aprobarea demarării 

procedurilor necesare achiziției imobilelor cu destinația de baze sportive, 
proprietatea societăţilor IPROEB S.A. și NOVAROM CONSTRUCT S.R.L., situate 
în municipiul Bistrița, strada Poligonului. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
calificate a consilierilor. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Domnul consilier Pavelean Nicolae – o scurtă clarificare aş dori. Înţeleg din 
referatul de aprobare ca municipalitatea intenţionează dezvoltarea unui complex 
sportiv şi de agrement după achiziţionare. Dar aş vrea să ştiu dacă există şi un plan 
de dezvoltare anterior achiziţiei, care să estimeze cam care ar fi sumele care urmează 
a fi investite acolo şi din ce surse de finanţare se vor face aceste investiţii. 
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Domnul primar Turc Ioan – domnule consilier, am mai făcut această precizare, 
dorim să depunem un proiect cu finanţare europeană pe infrastructură de agrement 
prin POR. Sigur că va exista şi o contribuţie a municipalităţii. Nu mă pot cu pronunţa 
cu privire la valoarea proiectului, aceasta este mai degrabă determinabilă. Deci nu v-
aş putea în momentul acesta să vă spun că proiectul va costa 10 milioane de euro, 
sau 14 milioane de euro, va fi un proiect mare. În cazul în care reuşim să achiziţionăm 
terenul, discutăm şi de o suprafaţă mare de teren, categoric urmărim realizarea unui 
proiect de anvergură pentru oraş.  

Domnul consilier Elisei Radu-Claudiu – aş dori să îl întreb pe domnul primar 
dacă are în vedere, ţinând cont de intenţia de achiziţionare a unor terenuri pentru 
bazele sportive, dacă are în vedere construirea unui bazin olimpic în municipiul 
Bistriţa, acoperit, cu posibilitatea de a fi descoperit vara, sau două bazine olimpice. 
Pentru că avem doar bazine mici care nu sunt pretabile pentru competiţii, nu sunt 
pretabile pentru înot, ci mai mult pentru baie şi lecţii de înot, nu pentru competiţii. 
Bazinele sub 20 de metri sunt mici pentru aşa ceva.  

Domnul primar Turc Ioan – am făcut o solicitare pentru Compania Naţională de 
Investiţii, am discutat şi cu domnul ministru al dezvoltării Cseke Attila atunci când a 
venit la Bistriţa, intenţia este de a construi un bazin de dimensiuni olimpice în zona 
Cocoş, pe amplasamentul pe care a fost proiectat Aquaparc. Aquaparc ar fi urmat să 
fie susţinut financiar exclusiv din bani ai municipalităţii, ceea ce este utopie pură. De 
aceea, pentru faptul că lucrările sunt începute şi neputând să gândim un proiect 
finanţat din bani europeni, nu avem altă soluţie decât finanţarea din bani de la 
Guvernul României prin Compania Naţională de Investiţii. Dar răspunsul este 
afirmativ, dori un bazin de dimensiuni olimpice în zona Cocoş.  

Domnul consilier Elisei Radu-Claudiu – puteţi estima un timp aproximativ până 
la care va fi un bazin olimpic disponibil în Bistriţa? Un orizont de timp de un an, doi, 
cinci?  

Domnul primar Turc Ioan – cât mai repede posibil. Sunt proiecte de investiţii 
mari care presupun investiţii în consecinţă, dar sunt optimist cu privire la realizarea 
unei asemenea investiţii în municipiu.  

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată 
de iniţiator şi se adoptă cu 16 voturi „pentru” şi 3 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 
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Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

 
Se trece la punctul 14 – Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării 

și garantării cu veniturile proprii a unei/unor finanțări rambursabile interne în 
valoare totală de maxim 100 milioane lei pentru realizarea de investiții publice de 
interes local, cu o maturitate de maxim 15 ani. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Doamna consilier Stere Ştefania – aşa cum am cerut şi ieri în şedinţa comisiilor 
reunite, solicităm completarea anexei în ceea ce priveşte obiectivele de investiţii şi cu 
achiziţionarea stadionului municipal. Din punctul nostru de vedere, al reprezentanţilor 
PMP şi a partidului, stadionul municipal este un obiectiv destul de important care 
trebuie să rămână a oraşului. Se ştie că acest obiectiv se află în executare şi că, 
posibil să existe riscul ca el să nu revină oraşului Bistriţa dacă municipalitatea nu face 
demersuri rapide pentru achiziţionare. Chiar dacă am votat mai devreme şi suntem de 
acord cu achiziţionarea acelui obiectiv, cel de la punctul anterior, cred că acest 
obiectiv este mult mai important. Să avem în vedere că se află în centrul oraşului, că 
este amenajat, că nu presupune investiţii majore şi că e de necesitate să rămână 
pentru bistriţeni. Aşa că solicitarea noastră este de completare a anexei cu 
achiziţionarea şi a acestui imobil. Poate că o să mi se răspundă că nu se cunoaşte 
preţul, că s-au făcut demersuri, că poate vom lua ulterior alţi bani. Din punctul meu de 
vedere nu cred că la anul vom putea contracta un nou credit, pentru nu putem 
contracta în fiecare an credite pentru oraşul Bistriţa şi pe de altă parte, anexa poate fi 
ajustată. Aşa cum s-a discutat ieri pe comisii, sunt nişte preţuri aproximative pentru 
fiecare dintre obiective, aşa că din punctul meu de vedere putem ajusta aceste preţuri 
stabilite în lista anexă, în aşa fel încât să avem şi un buget pentru stadionul municipal. 
Cum am spus, este un obiectiv important, este un obiectiv care poate fi folosit acum, 
care nu presupune investiţii majore din partea municipalităţii, deci nici alte credite, nici 
alţi bani luaţi pe fonduri europene care nu se ştie când se vor întâmpla, şi ar trebui pus 
la dispoziţia bistriţenilor.  

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – aş avea o întrebare. Cum a fost 
fundamentat cuantumul acestui împrumut? Cum aţi ajuns la fiecare sumă inserată în 
anexă? Nu avem nici un document care să justifice. Fiecare sumă în parte trebuia 
justificată şi nu ni s-a prezentat aşa ceva. Vă rog o lămurire.  

Domnul consilier Mathe Attila – înainte de a vota propunerea doamnei consilier 
Stere, am o întrebare pentru grupul PMP sau doamna Stere, respectiv, dacă au un 
fundament pentru poza lor care circulă pe internet? Mă gândesc că despre asta ar fi 
vorba acum. Într-adevăr arată foarte bine şi nu cred că există consilier local sau 
cetăţean care nu şi-ar dori să arate aşa baza sportivă Gloria. Dar vreau să spun ceva, 
a dispărut din poză Sala de tenis de masă „Gheorghe Bozga”, care este cea mai mare 
sală, strict de tenis de masă, din România. A fost mulţi ani la rând şi poate că mai 
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este, a doua cea mai mare sală din Europa, unde au crescut mulţi campioni care au 
adus renume oraşului nostru cu acest sport. Menţionez că regretatul Gheorghe Bozga 
a fost unul dintre cei mai renumiţi antrenori de tenis de masă din lume, nu din Europa. 
Întrebarea mea este înainte să votez, ce planuri aveţi cu această sală din moment ce 
nu mai apare în poză? 

Doamna consilier Stere Ştefania – fotografia care circulă este proiectul nostru 
din campania electorală, a fost făcută o proiecţie de către experţi, care ne-au ajutat 
când am pus acest punct între acele puncte pe lista noastră. Deci nu este o invenţie, 
este făcut de specialişti şi nu a fost intenţia de a înlătura nici o sală de tenis, era 
propunerea noastră făcută cu arhitecţii cu care am lucrat pe acest proiect.  

Domnul preşedinte de şedinţă Urîte Florin-Radu – fac o scurtă intervenţie, după 
care o să dau cuvântul domnului primar. Stimaţi colegi, mai bine de 10 ani cât am fost 
în TERAPLAST, ne-am îngrijit de acea bază sportivă şi TERAPLAST aloca 150.000 
de euro în fiecare an pentru desfăşurarea activităţii pentru GLORIA Bistriţa, plus foarte 
multe alte fonduri pentru stadion. Şi pentru încălzire şi pentru amenajarea pistelor, 
pentru tot ce înseamnă drenaje şi aşa mai departe. Este păcate că regretatul Moga 
Vasile nu mai este şi nici Jean Pădureanu, şi am fost mai bine de 10 ani în Comitetul 
director. Deci este ultimul lucru pe care mi-l doresc, să dispară acel stadion. Şi noi, 
grupul PNL a precizat de fiecare dată, că dorim integrarea cu parcul, sigur că acel 
stadion care necesită intervenţii, deloc puţine, pentru că au rămas în stadiu avansat 
de degradare tribunele, şi există şi risc de prăbuşire, se pot organiza pe urmă aşa cum 
fac italienii în amfiteatru, chiar şi spectacole de toate felurile, pe lângă activităţile 
sportive. Este foarte clar că municipalitatea şi cred că aproape toţi consilierii indiferent 
de culoarea politică, ne dorim să fie integrat în parc şi nu să devină un obiectiv pentru 
dezvoltări imobiliare. Dar cred că trebuie să mergem pas cu pas pe căi legale, să 
avem şi o fundamentare şi să vedem, pentru că urmează nişte negocieri. Pentru că 
dacă noi tot votăm că suntem „pentru”, pe urmă o să ne blocăm în negocieri. Deci 
acele studii şi etapele de negociere trebuie să meargă într-o logică clară, nu că 
aprobăm nişte sume şi pe urmă ştiu şi ceilalţi cât să ceară. Aici trebuie să dăm preţul 
corect şi luând în calcul nişte studii, ce valori trebuie să ne mai asumăm ca şi investiţii 
din fonduri proprii, sau şi din alte surse guvernamentale sau europene. De asta fac 
precizarea respectivă, deci cu siguranţă ne dorim integrarea în parcul municipal. 

Domnul primar Turc Ioan – doamna consilier Ştefania Stere, vă rog frumos, nu 
încercaţi să ne convingeţi să facem ceva ce deja facem de o bună vreme. V-am spus, 
vă mai informez odată, am avut întâlniri cu domnul lichidator Urs, dorim să cumpărăm 
patrimoniul Gloria, dar o hotărâre de consiliu local pentru accesarea unui împrumut 
care are o listă anexă, şi aici îi răspund şi doamnei Săsărman, nu poate să cuprindă 
decât viitoare investiţii cu studii de fezabilitate şi indicatori tehnico-economici aprobaţi. 
Am adăugat pe lista anexă terenurile Mecanica şi Iproeb, aparţinând Societăţii 
NOVAROM baza Mecanica, pentru că avem un raport de evaluare. Dacă doriţi să 
vedeţi documentaţia pe care a adus-o domnul lichidator Urs, vă invit la primărie şi v-o 
pun la dispoziţie. Deci nu putem discuta despre achiziţii de o valoare mare, sau foarte 
mare raportat a bugetul municipiului în termeni utopici. Avem nevoie de propriul nostru 
raport de evaluare şi abia pe urmă putem să adăugăm această posibilă achiziţie pe o 
listă anexă. Între timp avansăm şi cu negocierile. Repet, nu ne lasă nici reglementările 
în vigoare să punem pur şi simple pe o asemenea listă o achiziţie, neavând decât 
bunele intenţii la îndemână. Avem nevoie de mai mult decât atât.  
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Doamna consilier Stere Ştefania – a spus domnul primar că este o posibilă 
achiziţie în primul rând, în al doilea rând că sunt discuţii. Haideţi să spunem şi 
bistriţenilor discuţiile pe care le aveţi cu lichidatorul, respectiv în ce stadiu sunt, de 
când se poartă aceste discuţii, pentru a fi cât se poate de transparenţi în ce stadiu ne 
aflăm în acest moment.  

Domnul primar Turc Ioan – doamna consilier Ştefania Stere, asta ţine de 
comunicarea publică, v-am invitat să vedeţi documentele pe care domnul lichidator 
Urs le-a adus la primărie. Asemenea discuţii credeţi-mă că nu se fac în autobuz, se 
fac instituţional.  

Doamna consilier Stere Ştefania – dar nu sunt secrete. 
Domnul primar Turc Ioan – iar pentru reuşita acestor negocieri e nevoie şi de 

bună cuviinţă. Adică nu începem să strigăm pe uliţă nici ce spune domnul lichidator 
Urs, nici ce spunem noi. Sigur că ceea ce ne interesează este cumpărarea bazei 
Gloria la un preţ corect. Iar ceea ce spuneţi dumneavoastră că investiţiile acolo ar fi 
mici, iertaţi-mă, arată faptul că nu înţelegeţi ce presupune o investiţie publică de o 
asemenea anvergură pe locaţia Gloria. Investiţiile vor fi mari, doamna Stere, pentru că 
acolo lucrurile sunt aşa cum poate ar trebui să ştiţi.  

Doamna consilier Stere Ştefania – dacă îmi permiteţi, domnule Turc, aş prefera 
şi am spus şi în şedinţa anterioară, dacă v-aţi abţine de la observaţii personale legate 
de cunoştinţele mele, v-am spus că o investiţie mai mică pentru un obiectiv care este 
deja într-o folosinţă, nu faţă de baza Iproeb care nu este folosibilă şi care presupune 
investiţii foarte mari. În al doilea rând, legat de discuţiile care le aveţi în acest moment 
cu achiziţionarea stadionului şi că nu este de bun simţ să le cunoască bistriţenii, cred 
că este de foarte bun simţ ca bistriţenii să cunoască care este stadiul lucrărilor, nu ce 
discuţii efective purtaţi. Care este stadiul acestora, pentru a fi o administraţie 
transparentă? Şi aveţi posibilitatea acum să fiţi o administraţie transparentă.  

Domnul primar Turc Ioan – observ că faceţi foarte multă politică, doamna Stere, 
dar totuşi, suntem într-o şedinţă de consiliu. 

Doamna consilier Stere Ştefania – ca şi dumneavoastră de altfel.  
Domnul preşedinte de şedinţă Urîte Florin-Radu – despre stadiul lucrărilor nu 

putem să vă spunem nimic, doamna Stere, şi legat de siguranţă, întrebaţi pe cei de la 
ISU. Cu siguranţă stadionul în starea în care se află, nu cred că garantează cineva la 
cât este de degradat, anumite tribune, că pot să dea un aviz favorabil. S-au întâmplat 
prea multe pe stadioane şi cred că trebuie să fiţi mai rezervată în sensul ăsta. După ce 
cumpărăm ceva, cu siguranţă trebuie să obţinem toate avizele. Nu am cum să supun 
votului propunerea de completare a anexei, pentru că nu am cum să intervin la o 
sumă argumentată pe capitole la 100 de milioane, cu ceva care poate să fie cât toată 
suma respectivă.  

Doamna secretar Gaftone Floare – stimaţi consilieri, proiectul este susţinut de 
către direcţia de specialitate şi are avizul de legalitate. Cu privire la respectarea Legii 
nr.273/2006 privind finanţele publice locale, proiectul de hotărâre este fundamentat. 
Observaţi că atât la anexa cât şi în raportul comun, sunt invocate hotărârile consiliului 
local care fundamentează respectivele investiţii. Cu privire la ultimul proiect adăugat în 
lista de investiţii, dumneavoastră tocmai v-aţi dat pronunţat prin mutarea punctului 20 
anterior acestui proiect de hotărâre, care de asemenea are fundamentare.  

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – dacă tot s-a deschis subiectul, că 
altfel nu interveneam, este suficientă hotărârea pe care am luat-o noi privind iniţierea 
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procedurilor de achiziţie? Pentru că nu am hotărât achiziţia în sine. Este o întrebare 
pentru doamna secretar. 

Doamna secretar Gaftone Floare – da domnilor consilieri, în conformitate cu 
Legea 273 şi Codul administrativ, 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – spuneţi-mă vă rog articolul, doamna 
secretar. 

Doamna secretar Gaftone Floare – ordonatorul principal de credite va veni în 
faţa consiliului local şi dumneavoastră veţi aproba cu 15 voturi „pentru” această 
achiziţie. Deci nu este suficient, să nu apreciaţi că executivul poate să achiziţioneze 
fără să aibă la bază o hotărâre de consiliu. 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – îmi cer scuze domnule preşedinte de 
şedinţă, doresc să reformulez întrebarea. 

Domnul preşedinte de şedinţă – am auzit, aţi solicitat şi articolul. 
Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – am solicitat articolul şi am întrebat 

dacă hotărârea luată astăzi este suficientă pentru a permite includerea proiectului în 
lista celor care vor fi finanţate, atât cât avem astăzi. Azi nu am hotărât achiziţia, ştiu ce 
am hotărât astăzi foarte bine, eu întreb dacă este suficient? Aceasta este întrebarea. 

Doamna secretar Gaftone Floare – pentru includerea în listă, în relaţia cu 
băncile este suficient. Pentru achiziţionarea propriu zisă şi efectuarea tranzacţiei avem 
nevoie de încă o hotărâre de consiliu. Da, în lista de investiţii poate fi inclusă. 

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru – am reţinut. 
Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – eu am întrebat de documentaţia 

care a stat la baza fiecărei sume.  
Domnul preşedinte de şedinţă – aţi primit răspuns, şi v-a spus şi doamna 

secretar, aţi primit două răspunsuri.  
Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – dar unde e documentaţia?  
Domnul preşedinte de şedinţă – o să primiţi înregistrarea.  
Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – vă rog să îmi spuneţi unde este 

documentaţia privind fiecare sumă inserată în anexă. 
Doamna secretar Gaftone Floare – în cuvinte puţine precizez faptul că toate 

hotărârile invocate în anexa la acest proiect de hotărâre se află pe site-ul instituţiei. 
Ele au fost aprobate în perioada 2013-2021. Ele sunt în vigoare. 

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – şi nu se puteau pune într-un folder 
să ale avem la dispoziţie mult mai uşor? 

Domnul preşedinte de şedinţă – aveţi în anexă şi pe site-ul primăriei, vă rog să 
vă documentaţi. 

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – bine. Cu siguranţă v-aţi 
documentat şi dumneavoastră.  

Domnul preşedinte de şedinţă – vă supun votului proiectul de hotărâre. 
Doamna consilier Stere Ştefania – domnule Urîte, am solicitat completarea 

anexei. 
Domnul preşedinte de şedinţă – v-am şi explicat că nu am cum să o supun la 

vot, atâta timp cât suma care se solicită este personalizată pe articole, fundamentate 
prin studii. Dacă nu trece proiectul de hotărâre, dumneavoastră puteţi să formulaţi, 
după ce avem documentaţii clare vis-a-vis de stadion. Vi s-a răspuns cred că de trei 
ori, doamna Stere. 
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Doamna consilier Stere Ştefania – domnule preşedinte de şedinţă, cred că nu 
este în atribuţia dumneavoastră să spuneţi dacă propunerea mea poate fi votată sau 
nu. 

Domnul preşedinte de şedinţă – sunt 100 milioane care au la bază documentaţii. 
Nu am cum să mai pun încă ceva care poate costă 50 de milioane fără să am 
acoperire. Drept pe care supun la vot proiectul de hotărâre cu anexa.  

Doamna consilier Stere Ştefania – nu aţi înţeles domnule preşedinte, treaba 
dumneavoastră este să supune la vot modificarea listei cum am solicitat-o. Cred că e 
o altă discuţie. 

Domnul preşedinte de şedinţă – vă rog să faceţi propunerea de modificare şi 
doamna secretar Gaftone să ne spună dacă este legal. 

Doamna consilier Stere Ştefania – includerea pe lista de investiţii şi 
achiziţionarea stadionului municipal, pentru că domnul primar a spus ieri că sumele 
sunt aproximative. 

Domnul preşedinte de şedinţă – doamna secreta Gaftone, vă rog să spuneţi 
dacă pot supune la vot o asemenea propunere. 

Doamna secretar Gaftone Floare – aşa cum v-a spus domnul primar, urmează 
să se facă o analiză, un studiu, atât de către serviciile de specialitate până la o 
expertiză cu stabilirea valorii este prematur, nu există un proiect de hotărâre, a 
adăuga în această fază este prematur şi încălcăm prevederile legii, inclusiv 
prevederea Ordonanţei de urgenţă nr.64/2007 privind datoria publică. Domnul primar 
v-a informat ieri că suntem la nivelul maxim admis cu privire la acordarea acestui 
împrumut raportat la bugetul de venituri şi cheltuieli al municipiului Bistriţa.  

Domnul preşedinte de şedinţă – deci pot în calitate de preşedinte de şedinţă, 
pot să supun la vot propunerea doamnei consilier Stere? 

Doamna secretar Gaftone Floare – dumneavoastră puteţi să o supuneţi la vot, 
dar eu vă informez că dacă proiectul de hotărâre va fi aprobat cu un număr de cel 
puţin 11 voturi „pentru”, proiectul nu întruneşte condiţiile legale, iar în conformitate cu 
prevederile Codului administrativ, sunt obligată să întocmesc obiecţii de legalitate şi să 
le înaintez Instituţiei Prefectului – Judeţul Bistriţa-Năsăud. 

Domnul preşedinte de şedinţă – nu, dar pentru populism la presă, deci nu 
merge. 

Domnul primar Turc Ioan – pentru ca doamna consilier Stere să fie pe deplin 
edificată, prevederile art.3 alin.(2) din Legea nr.14/2021 pentru aprobarea plafoanelor 
unor indicatori specificaţi în cadrul fiscal-bugetar pe anul 2021, potrivit căruia valoarea 
aferentă finanţărilor nerambursabile care poate fi autorizată pentru o unitate sau 
subdiviziune administrativ-teritorială, este de maxim 100 milioane lei anual. Dacă am 
adăuga această investiţie în această fază pe lista anexă, înseamnă că nu mai 
respectăm o prevedere legală esenţială până la urmă. Cu toată relativitatea sumelor, 
valoarea Bazei Gloria este una mare. Discutăm despre valori mari, nu despre sume 
după virgulă.  

Domnul preşedinte de şedinţă – ţinând cont de referinţele doamnei secretar şi 
menţiunile legale, vă supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de 
iniţiator. Se adoptă cu 16 voturi „pentru” şi 4 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 4 
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Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Abţ. 

Pugna Nicolae Da  

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 
Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

 
Se trece la punctul 15 – Proiect de hotărâre privind aprobarea redistribuirii 

pe obiective de investiții a împrumutului contractat în baza Contractului de 
credit - pentru investiții - nr.9517731/28.07.2020 încheiat cu Banca Transilvania 
potrivit Hotărârii nr.20/30.01.2020 a Consiliului local al municipiului Bistrița și a 
Hotărârii nr.13/28.01.2021 a Consiliului local al municipiului Bistrița, cu 
modificările ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de în forma prezentată de 
iniţiator şi se adoptă cu 20 voturi „pentru”. 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da 

Ruşti Ioan Da  
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Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da  
Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

 
Se trece la punctul 16 – Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului Local al municipiului Bistrița nr.158/13.09.2018 privind aprobarea 
Studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiții „Amenajarea unui parc pe malurile râului Bistrița în localitatea 
componentă Viișoara”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor prezenţi. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de în forma prezentată de 
iniţiator şi se adoptă cu 18 voturi „pentru” şi 2 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 2 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da  
Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

 
Se trece la punctul 17 – Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului 

investiţional dintre Municipiul Bistriţa şi Spitalul Judeţean de Urgenţă Bistriţa. 
Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este nefavorabil. 
Domnul primar Turc Ioan – foarte pe scurt, pentru că am discutat şi ieri pe 

comisii, am avut discuţii cu domnul director Lazany, cu domnul preşedinte Moldovan, 
am agreat modalitatea în care primăria va susţine Spitalul Judeţean. Nu vom avea un 
acord-cadru, vom avea acorduri punctuale pentru fiecare investiţie sau intervenţie care 
urmează să fie făcută. Deocamdată discutăm despre accesul dinspre str.1 Decembrie 
şi amenajarea unei parcări. Valoarea va fi de peste 200.000 de lei. După ce Consiliul 
Judeţean va iniţia şi finaliza studii de fezabilitate pentru reabilitarea unor secţii, ne vom 
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aşeza din nou la masă şi vom încerca să asumăm susţinerea financiară pentru 
reabilitarea unei secţii, două, trei, şi în funcţie de posibilităţile financiare.  

Domnul consilier Elisei Radu-Claudiu – nu voi participa la votul pentru acest 
proiect de hotărâre. 

Domnul consilier Mathe Attila – nu voi participa la votul pentru acest proiect de 
hotărâre. 

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – am discutat şi iei pe comisii, nu 
doresc să mai reiau aspectele pe care le-am spus deja, doar o mică menţiune, 
respectiv, ce asigurări ne poate da domnul primar că într-adevăr va finanţa activitatea 
Spitalului Judeţean, în afară de vorbele acestea pe care le spune dânsul, ba în presă 
că le susţine, ba că după aceea nu mai are bani şi că nu mai susţine. Are nişte 
declaraţii contradictorii şi având în vedere că i-a îndemnat şi pe colegii consilieri din 
PNL să nu voteze un acord-cadru general, ci punctual pe fiecare obiectiv de investiţii, 
mă îndoiesc că se va întâmpla în viitorul apropiat acest lucru, aşa că eu îi rog încă o 
dată pe colegii mei din consiliul local să voteze acest acord cadru, să fie un început, 
după care nu ne împiedică absolut deloc să formulăm câte un proiect de hotărâre pe 
fiecare investiţie în parte în momentul în care Spitalul Judeţean va veni cu propunere 
punctuală.  

Domnul preşedinte de şedinţă – doresc să fac şi eu o precizare. Un acord cadru 
aşa general, este un acord general. Şi rămâme o poveste populistă 

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – e un prim pas. 
Domnul preşedinte de şedinţă – nu este nici un prim pas. Când sunt obiective 

clare şi asumate, şi vă rog să vă întrebaţi şeful de partid, domnul preşedinte al 
Consiliului Judeţean, că după întâlnirea cu domnul director general al Spitalului 
Judeţean, s-a acceptat după ce îşi definesc proiectele pe PNRR şi pe alte axe de 
dezvoltare, se stabilteşte ce alte obiective îşi asumă Consiliul Judeţean şi evident că 
trebuie să meargă şi acolo pe vot la consilieri, şi la Bistriţa se merge pe obiective 
clare, pentru că dacă se aprobă într-o şedinţă de consiliu un anumit obiectiv şi pe 
urmă îl depune pentru PNRR, devine neeligibil şi se pierd bani. am obosit eu de câte 
explicaţii ni s-au dat, lăsând la o parte generalismul ăsta şi populismul pe care îl 
practicaţi. Deci aţi primit informaţii suficiente. 

Domnul primar Turc Ioan – doamna consilier Săsărman, vă recomand forma 
cultă a pronumelui demonstrativ de apropiere, încercaţi să folosiţi „acestea” în loc de 
„alea”, sau cum v-aţi exprimat. Sunt discuţii pe care le-am avut cu oameni care înţeleg 
cred eu mai bine decât dumneavoastră aceste probleme. Iar faptul că ne-am exprimat 
disponibilitatea şi am spus-o şi în spaţiul public de a susţine anumite activităţi ale 
Spitalului Judeţean, eu cred că este suficient. Nu ştiu de ce trebuie să puneţi la 
îndoială acest lucru. 

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – pentru că au existat nişte 
declaraţii contradictorii, cel puţin în presă aşa scrie, că nu doreaţi să susţineţi 
activitatea Spitalului Judeţean şi de aici a fost şi problema de încredere. Dar dacă 
dumneavoastră vă daţi cuvântul solemn în faţa tuturor că susţineţi activitatea Spitalului 
Judeţean, nu-i nici o problemă. Mergem pe promisiuni până sfârşitul mandatului în 
continuare.  

Domnul primar Turc Ioan – doamna consilier, noi susţinem activitatea Spitalului 
Judeţean de la preluarea mandatului, nu este o noutate. Înfiinţarea unui centru de 
vaccinare este o susţinere a activităţii inclusiv a Spitalului Judeţean, containerele, 
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modulele pe care le-am pus la dispoziţie, terenul de pe str.Grănicerilor pe care l-am 
transferat cu titlu gratuit Consiliului Judeţean este o altă susţinere. Municipalitatea nu 
obţine de nicăieri fonduri pentru activităţi medicale. Tot ceea ce facem, facem din 
buzunarul public, din buzunarul cetăţeanului. Dar o facem înţelegând că este nevoie.  

Doamna secretar Gaftone Floare – solicitarea de a acorda sprijin financiar din 
bugetul local pentru funcţionarea, modernizarea Spitalului Judeţean, instituţie aflată în 
proprietatea publică a Consiliului Judeţean, solicitările sunt foarte vechi, însă 
prevederile Legii nr.95/2006 privind sănătatea, ne-a interzis acel lucru. În 2014 s-au 
modificat prevederile legii prin Ordonanţa 2/2014 prin art.VI care prevede că 
autorităţile administraţiei publice locale pot participa la finanţarea unor cheltuieli de 
administrare şi funcţionare, respectiv cheltuieli de personal stabilite în condiţiile legii, 
bunuri şi servicii, investiţii, reparaţii capitale, consolidare, extindere şi modernizare, 
dotări cu echipamente medicale ale furnizorilor de servicii medicale aflaţi în 
subordinea altor autorităţi ale administraţiei publice locale în limita creditelor bugetare 
aprobate cu această destinaţie în bugetele proprii. Eu cred că propunerea şi explicaţia 
care a dat-o domnul primar, corespunde rigorilor legii, şi se va veni cu o fundamentare 
şi cu un proiect de hotărâre separat cu care o să vină domnul primar, aşa cum 
prevedea Legea nr.273, este atributul ordonatorului principal de credite.  

Domnul consilier Munthiu Cristiean – doresc să amintesc că vreo 12 ani 
Primăria Bistriţa într-adevăr a considerat că nu avem spital în Bistriţa, dar mă rog, asta 
a trecut.  

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată 
de iniţiatori şi se obţin 6 voturi „pentru”, 3 voturi „împotrivă” şi 8 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 6 

Nu 3 

Abţinere 7 

Au votat 16 

Nu au votat 4 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Abţ. 

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Abţ. 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abţ. 

Elisei Radu-Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Nu  

Galben Silvia-Elisabeta Da  

Hangan Sorin Nu  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Nu a votat 

Mathe Attila Nu a votat 

Munthiu Cristiean Nu  

Pavelean Nicolae Abţ. 

Pugna Nicolae Abţ. 

Ruşti Ioan Abţ. 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da  
Stan Călin Abţ. 

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Abţ. 

 
 Completarea ordinii de zi:  
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 Se trece la punctul 18 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 
rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al municipiului Bistriţa, pe anul 
2021  
 Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității consilierilor locali în funcție.  
  Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil ieri în 
comisii. 
 Întrebări? Constat că nu sunt. 
 Vă rog vot pentru proiectul numărul 18. 

Rezultat Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da 

 Din 19 voturi exprimate: 16 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, 3 ”abțineri” – proiectul 
a fost aprobat. 2 consilieri nu au votat.  
 
  Se trece la punctul 19 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind 
înființarea Compartimentului ”Centru de zi pentru persoane vârstnice”, Cod 
Serviciu social 8810CZ-V II, în cadrul Direcției de Asistență Socială Bistrița 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul deschis al  
majorității consilierilor locali în funcție.  
  Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:  aviz favorabil ieri în 
ședința comisiilor reunite.  
   Întrebări, interpelări? Constat că nu sunt. 
  Vă rog vot! 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 
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Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

 Cu 20 de voturi ”pentru” , zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” – proiectul a fost 
aprobat. Un consilier nu a votat. 
 Ordinea de zi s-a încheiat..... 
 
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: procedurile 
prealabile, vă rog! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:   a, mă scuzați! Stați că mai 
aveam o pagină, îmi cer scuze! 
 
 Punctul 20 de pe ordinea de zi s-a dezbătut după punctul 13. 
 
 Punctul 21 de pe dispoziție: Plângerea prealabilă formulată de Societatea 
OXIGENUL S.A. Bistriţa, înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu 
nr.68200/09.08.2021, formulată împotriva Certificatului de urbanism 
nr.1216/05.07.2021 şi a Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistriţa 
nr.136/14.11.2013 privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Actualizare 
Plan Urbanistic General al municipiului Bistriţa şi Regulament local de 
urbanism” Beneficiar: Consiliul local al municipiului Bistriţa; Referatul 
nr.68200/23.09.2021 al Arhitectului Şef şi al Direcţiei Administraţie Publică, 
Juridic 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:    aviz nefavorabil ieri, în 
ședința comisiilor reunite. 
 Intervenții, dacă sunt?  
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta: votăm iarăși de trei ori ca și în 
cazul comisiilor?  
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:     nu, dacă nu mă speriați 
cu felina aia, n-o să votați de trei ori.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia Augusta:  așa, ca să știu! 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: vot pentru admiterea 
plângerii! 

Rezultat Vot 
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Da 0 

Nu 10 

Abţinere 10 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Nu 

Burduhos Ionel Abț 

Cicioc Ştefan Nu 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu-Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Abț 

Galben Silvia-Elisabeta Nu 

Hangan Sorin Nu 

Hudrea Daniela-Maria Nu 

Macarie Doina Nu 

Mathe Attila Nu 

Munthiu Cristiean Nu 

Pavelean Nicolae Abț 

Pugna Nicolae Nu 

Ruşti Ioan Nu 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Abț 

Stan Călin Abț 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Abț 

 Din 20 de voturi exprimate: 10 ”împotrivă”, 10 ”abțineri”, deci plângerea nu a fost 
admisă.  
 Un consilier nu a votat. 
 
 Se trece la punctul 22: Adresa nr.80/J06/36/2021 a Societăţii Diana MDI 
International SRL Bistriţa, înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu 
nr.86393/06.10.2021, prin care se solicită reducerea impozitului anual şi Nota 
Informativă nr.86393/18.10.2021 întocmită de Direcţia Economică 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă:    aviz nefavorabil ieri, în 
ședința comisiilor reunite. 
 Și de asemenea, dacă nu sunt intervenții, solicit vot pentru admiterea cererii. 
Punctul numărul 22. 

Rezultat Vot 

Da 1 

Nu 7 

Abţinere 12 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Abț 

Burduhos Ionel Abț 

Cicioc Ştefan Abț 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu-Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Nu 

Galben Silvia-Elisabeta Nu 

Hangan Sorin Nu 

Hudrea Daniela-Maria Nu 

Macarie Doina Nu 
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Mathe Attila Abț 

Munthiu Cristiean Nu 

Pavelean Nicolae Abț 

Pugna Nicolae Abț 

Ruşti Ioan Nu 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Abț 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Abț 

 Din 19 voturi exprimate: un vot de acord, 7 voturi ”împotrivă” și 12 ”abțineri” , din 
20, da? 
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului:  solicitarea a fost 
respinsă. 
 Domnul Urîte Florin-Radu - Preşedintele de şedinţă: exact. Cu ocazia asta am 
încheiat și ordinea de zi, vă mulțumesc tuturor pentru participare și vă doresc o seară 
bună, multă sănătate și tot ce vă doriți! 

 
Nefiind alte probleme de ridicat, preşedintele de şedinţă, domnul consilier      

Urîte Florin-Radu, declară închise lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local al 
municipiului Bistriţa din data de 28.10.2021. 
 
 
 
 
                    PREȘEDINTE,                                    SECRETAR GENERAL 
             URÎTE FLORIN-RADU                                 GAFTONE FLOARE 
 
 
 
 
 
 

          REDACTAT, 
Morariu Dorina-Maria ___________ 

 
Suciu Anca-Emilia _____________ 
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